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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 29 DE FEBRER DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona), 29 de febrer de 2016 
 
Quan són les 20.00 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
 
SÓN ABSENTS SENSE HAVER  EXCUSAT LA SEVA ABSÈNCIA: 
 
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
Sra. M. Teresa Sánchez Luna Tècnica d’administració general  
 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
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1. APROVACIÓ D'ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS: 

 
- Sessió extraordinària del dia 23.11.2015 
- Sessió ordinària del dia 30.11.2015 
- Sessió ordinària del dia 21.12.2015 
- Sessió extraordinària del dia 21.12.2015 
 
 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 

com ha estat redactada. 

 
 

 
2. INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 

 
 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 390 

 

Contingut ECONÒMIC 71 

Contingut URBANÍSTIC 74 

Contingut GENERAL  245 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 28 Reunions de treball 

 1  Mesa de Negociació 

 5  Meses de Contractació  

 2 Gerències d’Urbanisme  

 5 Juntes de Govern Local  

 1 Consell Administració ROSERSA 

 1 Consell Administració PORT DE ROSES 

 1 Consell Administració PRODER 

 1 Consell Administració  ROSESNET 

 1 Junta General Extraòrdinaria PORT DE ROSES 

 1 Junta General Extraòrdinaria PRODER 
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 1 Junta General Extraòrdinaria ROSERSA 

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissió Informativa 

 1 Ple 

 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

 Reunió INTERREG a Argeles sur Mer 

 Taula de Treball d'Habitatge a Barcelona 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 33  visites 

 

VISITES FORA DE ROSES 

  

 Visita a l'ajuntament de Palamós 

 Far de Sant Sebastià i Tamariu 

 

ACTES A ROSES 

 

 Presentació campanya "Per Carnaval no tot si val"  

 Reunió INTERREG 

 Presentació del Carnaval al Ramblamar 

 TMR, Dia Mundial contra el Càncer FRCC 

 ACELL, Campionat territorial de natació per a persones amb discapacitats intel·lectuals  

 Dinar de Carnaval Casals d'Avis 

 Proclamació dels reis i reines del Carnaval 2017 

 Acte de reversió de la titularitat de la depuradora de marisc. 

 Lliurament de l'Ànec d'Or en reconeixement de les tradicions locals 
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 Visita a l'Ajuntament dels alumnes de 4t de l'escola Narcís Monturiol, i dels de 3r de l'escola 

Els Grecs 

 Inauguració de l'exposició «Impactes» de Jordi Gispert 

 Reunió de colles de Carnaval al TMR 

 Acte d'entrega d'un donatiu a l'Izan, dels Anysetiers 

 Teatre: «T'estimo però no tant» 

 Teatre: «André i Dorine» 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 Noticies i entrevistes a Empordà TV 

 Revista CRAE 

 Xat Empordà 

 Roda de premsa presentació de la campanya «Per Carnaval no tot si val» 

 Entrevista a Palau TV, Europalau 

 Entrevista a Televisió Espanyola TV1 

 

FELICITACIONS REBUDES 

 

 Agraïment de la Fundació Roses Contra el Càncer, pel suport i la col·laboració en la 

celebració del Dia Mundial Contra el Càncer al TMR 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR  

 

 A Joan Jorquera, per guanyar  l'Open de Taekondo Júnior de Madrid i l'Open Marina d'Or. 

 A Júlia German i Anja Petrovic, alumnes de 1r. de batxillerat, pel guardó com a segones 

classificades, del Dissabte Transfronterer de les Matemàtiques a l'Alt Empordà 

 Al periodista rosinc, Mohamed El Amrani perque l'han nomenat Entramuntanat de l'Any 

 

AGRAÏMENTS 

 

 A totes les persones que han treballat i col·laborat, en els actes del Carnaval. 
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3. MODIFICACIÓ DEL NOMENAMENT DE REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ EN 
EL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE ROSES. 

 

La senyora Anna Jorquera, responsable de l’Àrea d’Ensenyament i Joventut, presenta i 
llegeix la proposta del tenor literal següent: 
 

Identificació de l’expedient  

 
Proposta relativa a la modificació del nomenament de representants de la corporació en el 
Consell Escolar Municipal de Roses. 

 

Antecedents 

 

1. El Ple de l'Ajuntament, en sessió extraordinària de data 16 de juliol de 2001, va acordar 
l'aprovació definitiva del Reglament del Consell Escolar Municipal de Roses. 

 

2. El capítol II, article 5 de l'esmentat Reglament estableix que formaran part del plenari del 
Consell Escolar Municipal de Roses, en representació del sector de l'Ajuntament, sis 
membres nomenats pel Ple de la corporació. 

 

3. El capítol II, article 12 del Reglament estableix que la presidència del Consell Escolar 
Municipal de Roses correspondrà a l'alcaldessa de la corporació, la senyora Montserrat 
Mindan i Cortada. 

 

4. Eleccions municipals celebrades el dia 24 de maig de 2015. 

 

5. Constitució de l’Ajuntament i presa de possessió de l’alcalde i regidors de la corporació el 
dia 13 de juny de 2015. 

 

6. El Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària de data 30 de juny de 2015, va nomenar 
els representants de la corporació en el Consell Escolar Municipal, quatre vocals i la 
presidenta del Consell, la senyora Montse Mindan i Cortada, l'alcaldessa presidenta de la 
corporació: 

 

CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL  

 

Titulars: Sra.Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta 

Sra. Anna Jorquera i Navarro, regidora de l’àrea d'Ensenyament i Joventut.  

Un representant del grup municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya- Acord 
Municipal (ERC-AM) :Sr. Gerard Teixidó i Rivera. 
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Un representant del grup municipal del Partit Popular de Catalunya/Partido Popular 
de Cataluña (PP) : Sr. Manel Escobar Yegua. 

 

Un representant del grup municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya-
Candidatura de Progrés (PSC-CP): Sr. Antonio Rodríguez López. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Article 38 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals (ROF). 

 

Segon. Reglament del Consell Escolar Municipal de Roses, de data 16 de juliol de 2001. 

 
A proposta de l'alcaldessa presidenta, Montse Mindan i Cortada, el Ple de la corporació adopta 
el següent 

 

A C O R D: 

 

1. Modificar el nomenament dels representants de la corporació en el Consell Escolar 
Municipal de Roses, aprovat en la sessió extraordinària del Ple, de data 30 de juny de 2015, 
en el sentit que els membres han de ser sis, cinc vocals més l'alcaldessa presidenta que 
serà la presidenta del Consell. 

 

Per tant, els membres de la corporació que formen part del Consell Escolar Municipal de 
Roses són els següents: 

 

Presidenta: Sra. Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta 

Vocals: Sra. Anna Jorquera i Navarro, regidora de l’àrea d'Ensenyament i Joventut.  

Sr. Gerard Teixidó i Rivera, representant del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM). 

Sr. Manel Escobar Yegua, representant del grup municipal del Partit Popular de 
Catalunya/Partido Popular de Cataluña (PP).  

 

Sr. Antonio Rodríguez López, representant del grup municipal del Partit dels Socialistes de 
Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP). 

 

Sr. Fèlix Llorens Palou, representant del grup municipal de Gent del Poble de Roses 
(GDPR). 
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2. Donar comptes d'aquesta modificació en la propera sessió plenària que es celebri. 

 

3. Notificar l'adopció d'aquest acord al Consell Escolar Municipal de Roses per al seu 
coneixement i efectes escaients. 

 

4. Notificar l'adopció d'aquest acord als membres que formen part del Consell Escolar 
Municipal de Roses.  

 

5. Publicar la modificació dels membres que formen part del Consell Escolar Municipal de 
Roses en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, a la web municipal i a l'intranet de 
l'Ajuntament de Roses. 

  

6. Comunicar l'adopció d'aquest acord al Departament d'Ensenyament pel seu coneixement i 
efectes. =Exp.3120/20105* 

 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Primer de tot donar les gràcies a tot el públic assistent avui en aquest Ple, 
perquè realment fa goig veure la sala tan plena. Tot seguit exposa que aquest és un punt de 
tràmit purament administratiu per la qual cosa el seu grup municipal hi votarà a favor. 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 
4. AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT PER A L’EXERCICI DE L’ACTIVITAT DE 

L’ACTIVITAT PÚBLICA I PRIVADA DEL TREBALLADOR MUNICIPAL JOAN RICART 
ARGELÉS 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  

 
Identificació de l’expedient 

 
Autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública i privada del treballador 
municipal Joan Ricart Argelés. 
 
Antecedents 
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1. Joan Ricart Argelés, que presta els seus serveis en aquest Ajuntament en règim de 
funcionari de carrera ocupant la plaça d’auxiliar administratiu del Departament d’Intervenció, 
ha sol·licitat, mitjançant escrit de data 19 de gener de 2016 i número de registre d’entrada 
965-2016, que li sigui concedida l’autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat 
pública que desenvolupa i la privada que s’expressa tot seguit:  

 
Activitat pública: funcionari de carrera 
Lloc de treball: auxiliar administratiu del Departament d’Intervenció 
Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts  
 
Activitat privada: realitzar tasques d’administratiu 
Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública 

 
2. Amb data 25 de gener de 2016, el cap de Recursos Humans ha emès un informe favorable 

al  respecte. 
 
3. La Comissió Informativa del dia 15 de febrer de 2016 ha emès un informe favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de dret 

 
Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei 
de les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat; el Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del 
personal al servei de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens , 
organismes i empreses dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals.  

 
Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 
normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i 
condicions que els esmentats preceptes estableixen.  

 
En aquest sentit queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, inc loses les 
de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 
l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, 
intervingui o hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu 
càrrec.  

 
Tercer. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a l’activitat 

privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 
ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 
horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica. 

 
Quart. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en el 

sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  
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Cinquè. D’acord amb allò que estableixen els articles 22.2 de la Llei 21/1987 i 54.s) i 333.a) 
del Reglament del personal al servei de les entitats locals, correspon al Ple l’adopció 
de l’acord resolutori de compatibilitat. 

 
A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1. Autoritzar la compatibilitat de l’activitat pública i privada a Joan Ricart Argelés, amb DNI 

número 40428841Q, funcionari de carrera que ocupa una plaça d’auxiliar administratiu del 
Departament d’Intervenció, per realitzar tasques d’administratiu.  

 
2. Informar a l’interessat de les següents especificacions: 
 

a. L’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les condicions i 
limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat. 
 

b. En cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot superar la 
jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 
c. L’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte de la jornada i 

l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament sense efecte en cas de 
canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 
d. L’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres documents que 

justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic o de l’activitat privada 
per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o l’autorització de la 
compatibilitat.  

 
3. Notificar l’adopció de l’acord que en resulti a l’interessat per al seu coneixement i efectes.= 

Exp.: 516/2016. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Gerard Teixidó.-  El seu grup municipal entén que els Serveis Jurídic de l’Ajuntament han 
corroborat la compatibilitat per tant hi votaran a favor.  

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 
5. RATIFICAR L’ACORD ADOPTAT PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATA 25 

DE GENER DE 2016 D’AUTORITZACIÓ AL PARC NATURAL DE CAP DE CREUS PER 
PORTAR A TERME CREMES CONTROLADES EN L’ÀMBIT DE L’ANOMENAT PEG 
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MAS FUMATS (PUNT ESTRATÈGIC PER LA GESTIÓ DELS GRANS INCENDIS 
FORESTALS). 

 
 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta i llegeix la proposta del 
tenor literal següent: 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a la ratificació de l’acord adoptat per la Junta de Govern local de data 25 de 
gener de 2016, en el qual s’acorda autoritzar al Parc Natural de Cap de Creus a portar a terme 
les cremes controlades en l’àmbit de l’anomenat PEG Mas Fumats (Punt estratègic per la 
gestió dels grans incendis forestals). 
 
Antecedents 
 

1. En data 25 de gener de 2016, a la sessió ordinària la Junta de Govern Local va adoptar el 
següent acord: 

 
“8.3.- AUTORITZAR AL PARC NATURAL DE CAP DE CREUS PORTAR A TERME 
CREMES CONTROLADES EN L’ÀMBIT DE L’ANOMENAT PEG MAS FUMATS (PUNT 
ESTRATÈGIC PER LA GESTIÓ DELS GRANS INCENDIS FORESTALS). 
 
Identificació de l’expedient 

 
El Parc Natural de Cap de Creus sol·licita autorització municipal per portar a terme cremes 
controlades en l’àmbit de l’anomenat PEG Mas Fumats (Punt estratègic per la gestió dels 
grans incendis forestals). 

 
 Antecedents 

 
1. Mitjançant escrit de data 7 de desembre de 2015, RE 17687/15, el Parc Natural de Cap 

de Creus sol·licita autorització municipal per portar a terme actuacions en matèria de 
prevenció d’incendis forestals en l’àmbit de l’anomenat PEG Mas Fumats (Punt 
estratègic per la gestió dels grans incendis forestals) així com la col·laboració per a 
l’obtenció de les autoritzacions dels propietaris de les finques. Algunes de les finques 
on s´hi preveu dur a terme aquests treballs són parcel·les de titularitat municipal, 
situades en sòl no urbanitzable del terme municipal i dins l’àmbit del parc natural. 

 
2. Aquest PEG (Punt estratègic per la gestió dels grans incendis forestals) està recollit a 

l’estudi “Punts estratègics per la gestió dels grans incendis forestals del Parc Natural de 
Cap de Creus 2005” aprovat juntament amb el Pla de Prevenció d’incendis forestals 
2005. 

 
3. Posteriorment el parc va redactar el Projecte executiu del Punt Estratègic de gestió de 

Mas Fumats al 2006, que recull totes les actuacions necessàries (cremes, treballs 
preparatius, desbrossades, podes, etc...) i que no s’ha pogut desenvolupar fins ara. 
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4. El Ple de 25 de setembre de 2006 va ratificar l’acord de la Junta de Govern Local pel 
qual es varen considerar adients i justificades les actuacions a realitzar en el marc de 
l’anomenat “Projecte executiu del punt estratègic de gestió Mas Fumats” amb l’objectiu 
de prevenir grans incendis forestals, i alhora compatibles amb les actuacions a realitzar 
per part de l’Ajuntament de Roses en el marc del projecte d’execució de la franja 
exterior de protecció de la urbanització Mas Fumats. 

 
5. L’any 2015 el cos de Bombers ha sol·licitat l’execució de cremes controlades i 

prescrites al PEG Mas Fumats, ja que havia caducat l’anterior autoritzac ió que tenia 
una vigència de 4 anys. 

 
6. L’actuació sol·licitada pel cos de Bombers l’any 2015 ha estat informada favorablement 

pel Parc Natural i autoritzada pel Director General del Medi Natural i Biodiversitat el 13 
d’abril de 2015 i té una vigència de 4 anys. 

 
7. L’àmbit d’actuació del cos de Bombers previst és, des del Coll de Sant Genís per la 

carena en direcció al Pení i Puig Saquera i de dalt cap a baix. Això són les unitats MC2, 
MC3, MC4, MC5, MC6 i ME2, amb una superfície d’aproximadament 101,20 ha, en els 
propers 4 anys. 

 
8. En els treballs previstos, a banda de cremes, també es preveuen actuacions de 

desbrossada, poda, aclarida, etc... Aquests treballs preparatius es preveuen 
principalment a diverses parcel·les a l’entorn del Castell de Bufalaranya (Parcel·les 9, 
11, 14, 15, 16, 17 i 18 del polígon 1), a les unitats MC5, MC6 i ME2 del projecte. 

 
9. El conjunt de parcel·les cadastrals de titularitat municipal on s’hi preveuen actuacions 

són: Polígon 1 parcel·les 9, 174, 176 i 09028. 
 
10. En data 8 de gener de 2016, l’enginyer municipal de l'Àrea de Medi Ambient ha emès 

un informe favorable en relació amb aquest assumpte. 
 
11. Amb data 15 de gener de 2016, el regidor responsable de l'Àrea d’Urbanisme i Medi 

Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 
 

Fonaments de dret 

 
Primer.- Llei 4/1998 de 12 de març de Protecció del Cap de Creus. 

 
Segon.- Decret 378/1986 de 18 de desembre, sobre establiment de plans de prevenció 
d’incendis en espais naturals de protecció especials. 

 
Tercer.- Decret 64/1995 de 7 de març, pel qual s’estableixen mesures de prevenció 
d’incendis forestals. 

 
Resolució 

 

La Junta de Govern Local acorda: 
 
1. Autoritzar al Parc Natural de Cap de Creus, representat per Victòria Riera Aragó, per 
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executar els treballs forestals en matèria de prevenció d’incendis a executar per part 
del cos de Bombers de la Generalitat, en les parcel·les de titularitat municipal situades 
en sòl no urbanitzables del terme municipal i dins de l’àmbit del parc natural, les quals 
estan considerades com a Punt Estratègic de Gestió de Grans Incendis Forestals en 
l’àmbit del Mas Fumats (Polígon 1 parcel·les 9, 174, 176 i 09028). 

 
2. Comunicar l’adopció de l’acord al Parc Natural de Cap de Creus, a la Policia Local i a 

Rosersa, per al seu coneixement i efectes. 
 

3. Ratificar-ho pel Ple de l’Ajuntament. Exp 5750/2015*” 
 
2. Amb data 1 de febrer de 2016, el regidor responsable de l'Àrea d’Urbanisme i de Medi 

Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 
 
3. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 15 de 

febrer de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 

Fonaments de dret 
 

Primer. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals (ROAS). 
 
Segon. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999, de 13 de gener. 
 
Resolució 

 
El Ple acorda: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local en data 25 de gener de 2016, transcrit 

en el punt primer de la part expositiva d’aquest acord, d’autorització al Parc Natural de Cap 
de Creus, representat per Victòria Riera Aragó, per executar els treballs forestals en matèria 
de prevenció d’incendis a executar per part del cos de Bombers de la Generalitat, en les 
parcel·les de titularitat municipal situades en sòl no urbanitzables del terme municipal i dins 
de l’àmbit del parc natural, les quals estan considerades com a Punt Estratègic de Gestió 
de Grans Incendis Forestals en l’àmbit del Mas Fumats (Polígon 1 parcel·les 9, 174, 176 i 
09028). Exp. 5750/2015** 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- Aquest grup municipal entén que el fet de tenir controlada una zona 
estratègica per al control i prevenció d’incendis és una obligació bàsica de les institucions, de 
manera que si els professionals creuen necessari aquest control, el seu grup municipal sempre 
hi donarà el seu suport i, per tant, hi votaran a favor. 
 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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6. CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE PERMANÈNCIA EN EL SERVEI DE SEGONA 

CATEGORIA AL CAPORAL DE LA POLICIA LOCAL FRANCISCO JAVIER  DÍAZ 
RODRÍGUEZ 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent:  

 
Identificació del document 

 
Concessió de la medalla de permanència en el servei de segona categoria al senyor Francisco 
Javier Díaz Rodríguez. 
 
 
Antecedents 

 
1. Per acord de la Junta de Govern Local de data 18 de gener de 2016 es proposa la 

concessió de la medalla de permanència en el servei de segona categoria (25 anys de 
servei) amb distintiu groc al caporal de la policia local Francisco Javier Díaz Rodríguez, i 
que se li reconeguin els beneficis que recull l’article 84 del Reglament de la Policia Local de 
Roses. 

 
2. La Comissió Informativa genèrica del Ple, en sessió ordinària del dia 15 de febrer de 2016 

va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 
 
Fonaments de dret 
 
Primer -  Articles 83, 93, 94 i 96 del Reglament de la Policia Local de Roses (BOP de Girona, 
núm. 32 de 14 de febrer de 2002).  
 
Proposta de Resolució 

 
La Sra. Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta de l’Ajuntament de Roses, proposa al 
Ple l’adopció del següent: 
 
Acord 

 
Concedir la medalla de permanència en el servei de segona categoria (25 anys de servei) amb 
distintiu groc al caporal de la policia local Francisco Javier Díaz Rodríguez, i que se li 
reconeguin els beneficis que recull l’article 84 del Reglament de la Policia Local de Roses. 
 
Comunicar aquest acord a l’interessat, a l’inspector cap de la Policia Local, i al departament de 
Recursos Humans.=Exp. 5836/2015* 
 
 
 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA 
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Sra. Montse Mindan.- Agraeix al senyor Francisco Javier Diaz Rodríguez, els 25 anys en 
aquesta empresa. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- S’afegeixen a l’agraïment al senyor Francisco Javier Diaz Rodríguez i esperen 
que continuï exercint la seva feina amb la mateixa dedicació que ha fins ara durant molts anys 
més. 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 
Sr. Antonio Rodríguez.- S’afegeixen a l’agraïment. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 
 
Sr. Àngel Tarrero.- Des del Partit Popular de Roses s’afegeixen també a la felicitació. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 
 
Sr. José Manuel Álvarez.- Dirigint-se a l’alcaldessa, als regidors i als veïns de Roses diu que el 
grup municipal de Ciutadans vol felicitar al senyor Francisco Javier Diaz Rodríguez per la feina 
feta aquests 25 anys – dues dècades i mitja. Diu que el senyor Rodríguez és un gran exemple 
de dedicació i de treball responsable en aquest cos de seguretat. Estan orgullosos de la seva 
feina, de la seva implicació i del seu servei. Li dóna les gràcies i el felicita. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL  DE UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 
 
Sr. José A. Valdera.- Des d’aquest grup municipal s’afegeixen a aquestes felicitacions i explica 
que el senyor Francisco Javier Diaz Rodríguez és una persona que coneix perquè ha treballat 
conjuntament amb ell molts anys i sap de la seva vàlua i capacitat. Per tant, s’afegeix a aquesta 
felicitació i li desitja que gaudeixi del mes de vacances addicional que li preveu la normativa 
gràcies a aquesta condecoració. 
 
 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Exposa que transmetran al senyor Francisco Javier Diaz Rodríguez totes 
aquestes felicitacions. 
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   
 
 
7.   DIGITALITZACIÓ DE DOCUMENTACIÓ DE L'ARXIU MUNICIPAL DE ROSES PER 

PART DE L'ORGANITZACIÓ FAMILYSEARCH. 
 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 

literal següent:  

 
Identificació de l'expedient 
 

Proposta referent a la digitalització de documentació de l'Arxiu Municipal de Roses per part de 
l'organització FamilySearch. 
 
Antecedents 

 
1. En data 21 de juliol de 2015, E11082, l'organització FamilySearch, una corporació sense 

ànim de lucre amb seu a Salt Lake city, USA, i delegació a Jerez de la Frontera, Cadis, i 
representada pel senyor Jesús Sánchez Chacón, sol·licita escanejar documentació històrica 
de l'Arxiu Municipal de Roses (AMR). 

 
2. En dates 21 i 27 d'octubre de 2015 i 12 de febrer de 2016, l'arxiver municipal, la tècnica 

d'administració general i el secretari general de l'Ajuntament de Roses, respectivament, han 
emès els respectius informes favorables en relació a aquest assumpte.   

 
3. La Comissió Informativa del dia 22 de febrer de 2016 va emetre un dictamen favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de drets 
 

Primer. Llei 20/2015, de 29 de juliol, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, d'arxius i 
documents. 
Segon. Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal 
(LOPD). 
Tercer. Reial Decret 1720/2007, de 21 de desembre, pel qual s'aprova el Reglament de 
desenvolupament de la Llei orgànica 15/1999, de 13 de  desembre, de  protecció  de dades de 
caràcter personal (RLOPD). 
Quart. Document de seguretat de l’Ajuntament de Roses, aprovat per decret d’Alcaldia número 
1312, de 16 de maig de 2014. 
Cinquè. Llei 19/2014, del 29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon 
govern. 
Sisè. Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions 

Públiques. 
Setè. Llei 37/2007, de 16 de novembre, sobre reutilizació de la informació del sector públic. 
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A proposta de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de l'Ajuntament de 
Roses, s'adopta el següent 
 
 
Acord: 

 
1. Aprovar el conveni de col·laboració amb l'organització FamilySearch, amb la finalitat de 

digitalitzar la documentació històrica descrita en l'informe de l'arxiver municipal de data 
21 d'octubre de 2015 i  a l'apèndix A del conveni esmentat, així com obtenir-ne una 
còpia propietat de l'Ajuntament de Roses.  

 
2. El procés d'escanejat de la documentació s'efectuarà sota les prescripcions tècniques 

incloses en l'informe de l'arxiver municipal i a les dependències de l'AMR. 
 

3. El conveni s'haurà de publicar al portal de la transparència de l'Ajuntament de Roses. 
 

4. Notificar l’adopció de l’esmentat acord als interessats per al seu coneixement i efectes i 
a la Direcció General d'Administració Local. 

            Expedient número: 3701/2015 
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Explica que l’aplicació FamilySearch és una aplicació web creada per un grup 
de mormons de la ciutat nort-americana de Salt Lake City, a l’estat de Utah, que permet buscar 
informació sobre els avantpassats dels usuaris de la web de forma gratuïta. Tot i que és cert 
que ells ho fan amb una finalitat religiosa, no és menys cert que el fet de poder consultar la 
seva base de dades de forma gratuïta, permet fer-ne un ús científic i, fins i tot, personal per si 
es vol fer, per exemple, un arbre genealògic. Refereix que, de fet, aquesta pàgina els 
estudiants d’història l’hem utilitzat en més d’una vegada durant la carrera.  
 
El seu grup municipal creu que qualsevol proposta que permeti millorar l’accés a la 
documentació conservada a l’Arxiu Municipal de Roses és una molt bona notícia, sempre que 
es respecti la Llei de Protecció de Dades com és el cas que ens ocupa. 
 
Aquest conveni suposa, a més a més, l’escaneig i la digitalització d’un seguit de documents 
dels quals l’Ajuntament n’obtindrà una còpia i tot, repeteix, sense cap despesa per 
l’Ajuntament. 
 
Per tant, creu que és una notícia excel·lent, de manera que el seu grup municipal hi votarà a 
favor. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
8. RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE L'ALCALDIA NÚM. 230/10.2.2016 DE 9 DE FEBRER DE 
2016 PER LA QUAL ES VA APROVAR EL CONVENI DE COL.LABORACIÓ ENTRE 
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L’AJUNTAMENT DE ROSES I ALTRES ENTITATS, PER A LA IMPLEMENTACIÓ  DEL 
PROGRAMA FEM OCUPACIÓ PELS JOVES A L’ALT EMPORDÀ. 
 
 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 

Sr. Fèlix Llorens.- Explica que aquest conveni, signat conjuntament amb l’Ajuntament de 
Figueres, l’Ajuntament de Castelló i el Consell Comarcal, és per tirar endavant un programa 
dins el Projecte de Garantia Juvenil – projecte amb fons europeu per combatre l’atur juvenil- 
per donar ocupació als joves de 17 a 25 anys els quals es poden apuntar a l’Àrea de Joventut 
(CAR).  
 
La finalitat d’aquest programa és donar feina i formació a joves de la comarca, en aquest cas 
segons el conveni són 20 (12 de l’Ajuntament de Figueres, 3 per l’Ajuntament de Castelló i 5 
per l’Ajuntament de Roses), amb uns perfils adaptats al suport del Departament Comercial i 
Auxiliar d’Informació Turística.  
 
Especifica que són 6 mesos de feina en empreses del municipi. El programa contempla, també, 
la figura d’un prospector que ajudarà a les empreses a tirar endavant tots els requeriments 
administratius que fan falta.  
 
Alhora hi haurà també un orientador que farà de tutor a aquests joves durant els 6 mesos o 
més que estiguin en el programa, ja que pot ser que la formació se superposi amb la formació o 
que vagi una encadenada a l’altre o mig superposades, de manera que pot donar-se el cas que 
el projecte consti d’uns 9 mesos. 
 
Els joves que vulguin apuntar-s’hi han d’anar al CAR, i comenta que ja n’hi ha molts d’apuntats. 
I d’empreses de Roses interessades també n’hi ha unes quantes, alhora que tothom que vulgui 
apuntar-s’hi serà benvingut. 

El senyor Fèlix Llorens I Palou, responsable de l'àrea de Turisme I Promoció Econòmica, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  

 
Identificació de l’expedient 
 

Expedient relatiu al conveni de col.laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt Empordà i els 
ajuntaments de Figueres, Castelló d’Empúries i Roses  per a la implementació  del programa 
Fem Ocupació pels Joves a l’Alt Empordà.  
 
Antecedents 

 
1. En data 9 de febrer de 2016 (Resolució de l'alcaldia núm. 230/10.2.2016) es va adoptar la 
següent resolució: 
 

“1. Aprovar el Conveni de col.laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt Empordà i els 
ajuntaments de Figueres, Castelló d’Empúries i Roses  per a la implementació  del 
programa Fem Ocupació pels Joves a l’Alt Empordà. 
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2. Aprovar la signatura del Conveni de col.laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt 
Empordà i els ajuntaments de Figueres, Castelló d’Empúries i Roses  per a la 
implementació  del programa Fem Ocupació pels Joves a l’Alt Empordà. 

 
3. Facultar a l’alcaldessa per la signatura del conveni a dalt esmentat. 

 
4. Autoritzar la despesa de 8.416,85 € (vuit-mil quatre-cents setze euros i vuitanta-cinc 

cèntims) amb càrrec a l’aplicació pressupostària 16 71 2411 4650100 a favor del 
Consell Comarcal de l’Alt Empordà amb NIF P070008P: projectes garantia juvenil, 
d’acord amb les clàusules establertes en el  conveni. 

 
5. Ordenar el pagament de 8.416,85 € (vuit-mil quatre-cents setze euros i vuitanta-cinc 

cèntims), d’acord amb la clàusula Tretzena del Conveni,  un cop signat el Conveni per 
tots els membres i prèvia presentació de les liquidacions corresponents. 

 
6. Ratificar el present conveni en el proper Ple que se celebri per majoria simple. 

 
7. Notificar aquest acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà, l’Ajuntament de Figueres i 

l’Ajuntament de Castelló d’Empúries. 
 

8. Comunicar l’adopció del present acord al Departament d’Intervenció i Departament de 
Tresoreria perquè en tinguin coneixement i produeixi els efectes que calguin” 

 
2. La Comissió informativa del dia 22 de febrer de 2016 ha emès un dictamen favorable al 

respecte. 
 
Fonaments de Dret 

 
Art. 6.1 L/30/1992 de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú. 
 

El regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica i Turisme, Fèlix Llorens i Palou, proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següent: 
 
ACORD 
 
1. Ratificar la resolució de l'alcaldia núm. 230/10.2.2016 de 9 de febrer de 2016 per la qual es 

va aprovar conveni de col.laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt Empordà i els 
ajuntaments de Figueres, Castelló d’Empúries i Roses  per a la implementació  del 
programa Fem Ocupació pels Joves a l’Alt Empordà. Exp: 428/2016 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- El seu grup considera molt important poder potenciar l’oferta formativa 
per a poder donar resposta a les necessitats actuals del nostre col·lectiu juvenil. 
 
Per tant, aquest grup municipal votarà a favor d’aquest conveni. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL  D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 
 
Sr. José A. Valdera.- Exposa que l’objectiu d’aquest programa és la inserció laboral de joves 
d’entre 18 i 29 anys en situació d’atur i prioritàriament amb una experiència professional; 
proporcionant-los la formació per ocupar un lloc de treball. 
 
El seu grup municipal, com no pot ser d’una altra manera, està a favor de les iniciatives que 
fomenten l’ocupació dels joves. Ara bé, quan des de l’Administració s’utilitzen recursos, en 
aquest cas econòmics, per un programa d’àmbit supramunicipal, com és el cas, creuen que és 
bo i necessari que un cop finalitzat el programa, per part del regidor responsable de l’Àrea 
s’expliqui als regidors d’aquesta sala així com als ciutadans i ciutadanes de Roses els resultats 
obtinguts del programa. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Fèlix Llorens.- Explica que no fa falta experiència professional per part dels joves. Els únics 
requisits que han de complir és tenir el graduat d’ESO, el Batxillerat o un cicle formatiu de grau 
mitjà. 
 
Respon al senyor Valdera dient-li que no cal que pateixi perquè un cop el programa estigui 
tancat i ben valorat, els farà arribar la informació. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
9. ASSIGNAR EL NOM D’UN VIAL PÚBLIC. 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Comenta que a Santa Margarita hi ha un carreró molt petit que no té 
nom. L’edifici Blue Marine que està al costat va proposar un parell de noms però un cop fetes 
les comprovacions, s’ha comprovat que els noms proposats no es podien posar perquè ja 
estaven utilitzats. 
 
Els noms que aquesta comunitat de propietaris demanaven eren: Port Canigó i Passatge 
Tramuntana. Ambdós ja estan utilitzats a Roses, per tant, se’n va haver de buscar un altre. 

 

El senyor Juan Manuel Fernández, responsable de l'àrea d'Infraestructures I Serveis Públics, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a la denominació d’un vial públic. 
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Antecedents 
 

1. En data 4 de novembre de 2002 la Comissió Municipal de Govern va concedir a l’entitat 
Rigel Desarrollo Inmobiliario la llicència d’obres per construir un edifici anomenat Blue 
marine, compost de 139 habitatges, aixi com una planta soterrània amb 104 aparcaments. 
En data 14 de febrer de 2005, la Comissió Municipal de Govern va concedir la llicència de 
primera ocupació del complex residencial tant pel que fa als habitatges com a la planta 
baixa destinada a aparcament de vehicles. 

 

2. En data 10 de juny de 2013 i RE 8789 la Comunitat de propietaris de l’edifici Blau Marina, 
domiciliat a l’Avinguda del Port Canigó, núm. 3 presenta instància exposant que l’accès de 
l’edifici és a través d’un passatge sense nom, fet que causa problemes per la prestació de 
determinats serveis, i sol.liciten que s’identifiqui i senyalitzi aquest vial per resoldre aquesta 
situació. 

 
3. En data 9 de juliol de 2015 i RE 10486 la Comunitat de propietaris Blau Marina presenta 

instància sol.licitant que s’identifiqui i senyalitzi aquest vial que dóna entrada a l’edifici per 
facilitar la normal identificació del mateix. Es proposa com a nom “Vial Port Canigó” o 
“Passatge Tramuntana”. 

 
4. En data 17 de setembre de 2015 l’enginyer tècnic municipal de l’Àrea d’Infraestructures i 

Serveis Públics ha emès un informe al respecte. 
 
5. En data 5 d’octubre de 2015 el servei de GIS ha emès un informe amb les següents 

conclusions: 
 

“La parcel·la cadastral 1698005 on està situat l’edifici Blau Marina també conté un altre 
edifici anomenat Ebre I. A les bases de dades municipals tots dos edificis comparteixen 
adreça, que és l’Avinguda del Port Canigó, 3. Amb l’objectiu de normalitzar la situació, es 
proposa que els domicilis de l’edifici Ebre I continuin amb l’adreça d’Avinguda de Port 
Canigó, 3 i els domicilis de l’edifici Blau Marina passin a tenir l’adreça de Carrer del Port 
Marina, 2. Per corregir les dades municipals s’hauria de requerir a les dos comunitats de 
propietaris que ens féssin arribar un llistat amb els propietaris de cada habitatge, local i 
aparcament on constin totes aquestes dades.”. 
 

6. En data 2 d’octubre de 2015 l’arxiver municipal ha emès un informe tècnic en el següent 
sentit:  
“CONSIDERACIONS TÈCNIQUES I/O JURÍDIQUES 
Les denominacions Port Canigó i Tramuntana ja es troben incloses en el nomenclàtor 
municipal aprovat en sessió ordinària del Ple de l’Ajuntament de Roses  celebrada el dia 28 
de juliol de 2008, en la qual s’aprovaren, d’una banda, els criteris lingüístics i metodològics 
per a la senyalització de noms de les vies urbanes i per a l’ordenació de les llistes de 
topònims; es corregiren, en segon lloc, les errades ortogràfiques detectades en l’actual 
nomenclàtor municipal de carrers i, finalment, s’aprovà la relació oficial de noms de carrers. 
Per tant, no es possible d’atendre en aquest sentit la proposta de la comunitat de propietaris 
Blau Marina. 
Cal proposar algunes alternatives adients a la situació del vial de referència. En primer lloc, 
s’ha de dir que aquest sector tots els noms de carrer duen la paraula inicial “Port”, en 
referència a les diverses zones d’amarradors existents (Port Canigó,  Port Joan, Port 
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Estrella). Mès enllà d’aquest criteri, que tampoc és general ni estricte, i que no té referents 
gaire històrics (són noms proposats aleatòriament pel promotor de la urbanització), no 
n’existeix cap més per prendre com a refència plenament i vàlida. 
Ateses totes aquestes consideracions, doncs, hom proposa el nom de Port Marina, ja que 
continua amb la tradició del sector d’incorporar la paraula “Port” al nom dels carrers, recull 
la denominació dels edificis contigus (Royal Marine i Blau Marina) i, finalment tractant-se 
d’una zona costanera, s’enriqueix el nomenclàtor municipal amb una referència plenament 
marítima i tradicional. 
CONCLUSIONS 
S’informe desfavorablement la proposta de la Comunitat de propietaris de l’edifici Blau 
Marina de denominar el vial que dóna entrada al seu edifici”. 
 

7. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 22 de 
febrer de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 
 

Resolució 

 
El Ple acorda: 
 
1. Assignar  el nom  “Carrer del Port Marina” al vial situat a l’entrada de l’edifici Blau Marina i 

que comunica l’Avinguda del Port Canigó amb el canal Tramuntana de la urbanització de 
Santa Margarida, del terme municipal de Roses, d’acord amb el plànol que s’adjunta al 
present acord. 

 
2. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província de Girona, en el tauler d’anuncis de la 

corporació i a la web de l’Ajuntament www.roses.cat  
 
3. Comunicar l’adopció d’aquest acord a les empreses subministradores de serveis urbans, a 

l’oficina de correus i als corresponents departaments municipals per al seu coneixement i 
efectes. 

4. Notificar aquest acord a la Comunitat de propietaris Blau Marina. Exp. 4534/15**. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 

Sr. Joan Plana.- Refereix que si es repassa el llistat de carrers de Roses, sí que és veritat que 
es troben a faltar personalitats o elements que segurament mereixerien un carrer a la nostra 
vila i que encara no hi figuren. Per tant, aprofiten l’ocasió per deixar-ne constància. 

Malgrat això, sí que és veritat que aquest carrer, segurament, ni per ubicació, ni per 
coneixement, ni per freqüència de pas, és massa adequat per homenatjar a ningú. A més a 
més han llegit l’informe de l’arxiver municipal en què explica la proposta que fa (que és la de 
Port Marina) basant-se en el nom dels edificis del costat, així com dels noms dels carrers del 
voltant. 

Al seu grup municipal els sembla un criteri adequat i tenint en compte que no és un carrer per 
homenatjar a ningú, els sembla bé la proposta de l’Arxiu. 

http://www.roses.cat/
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 
 
10. MODIFICACIÓ DE LES BASES REGULADORES PER A LA CONCESSIÓ DE 

SUBVENCIONS MUNICIPALS PER A L’EXERCICI 2016, PEL QUE FA AL TERMINI DE 
PRESENTACIÓ DE SOL.LICITUDS DE LES RESPECTIVES CONVOCATÒRIES. 

 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  

 
Identificació de l’expedient 
 

Proposta del regidor d'Economia i Hisenda, Marc Danés Zurdo, per tal que s’aprovi la 
modificació de les Bases reguladores per a la concessió de subvencions municipals per a 
l’exercici 2016, pel que fa al termini de presentació de sol.licituds de les respectives 
convocatòries. 
 
Antecedents 
 

1. Publicació de les Bases reguladores per a la concessió de subvencions municipals per a 
l’exercici 2016 i de les respectives convocatòries, en el BOP de Girona núm.12, de data 20 
de gener de 2016, fixant el termini de presentació de sol.licituds per a cada programa. 

 
2. L’article 30 de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i 

altres mesures de reforma administrativa, modifica entre d’altres l’article 20 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 

 
Aquesta modificació afecta a la publicitat de les subvencions, i la disposició transitòria 
10ena de l’esmentada Llei 15/2014 estableix que a partir de l’1 de gener de 2016, moment 
en el qual entra en vigor, les administracions concedents hauran de remetre a la Base de 
Dades Nacional de Subvencions, informació sobre les convocatòries i les resolucions de 
concessió corresponents. 
 
Ara en aplicació d’aquest canvi normatiu, la convocatòria s’ha de remetre a la Base de 
Dades Nacional de Subvencions, i serà la pròpia BDNS, la que doni trasllat de l’extracte 
d’aquesta convocatòria al diari oficial corresponent, per a la seva publicació.  

 
3. Amb anterioritat a l’1 de gener de 2016, quan la naturalesa de la subvenció ho permetia, es 

podien fer coincidir en una mateixa publicació les bases reguladores i la convocatòria. Això 
és el que l’Ajuntament de Roses, seguint el que s’havia vingut fent en els darrers anys, ha 
dut a terme per a aquest exercici. 

 
4. En aquests moments s’està treballant amb la tramesa de dades a l’esmentada BDNS.  
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Tenint en compte que la convocatòria sortirà els seus efectes jurídics a partir de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província del seu extracte, es fa necessari ampliar el 
termini de determinats programes, el qual finalitzava el proper 26 de febrer de 2016. 

 
5. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 22 de febrer de 2016. 

 
Fonaments de dret 
 

Primer.- Article 30 de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i 
altres mesures de reforma administrativa, que modifica entre altres l’article 20 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Segon.- Disposició transitòria 10a de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del 
Sector Públic i altres mesures de reforma administrativa. 
 
A proposta del regidor d'Economia i Hisenda, el Ple de la Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1. Aprovar la modificació de les Bases reguladores per a la concessió de subvenc ions 

municipals per a l’exercici 2016, pel que fa al termini de presentació de sol·licituds de les 
respectives convocatòries, quedant per als programes 1, 2, 3, 4, 5 i 6 de la següent manera: 

 
“d) Termini de presentació de sol.licituds 
 
El termini de presentació de sol.licituds serà de 20 dies naturals comptats a partir de 
l’endemà de la publicació de la corresponent convocatòria al Butlletí Oficial de la Província”. 

 
2. Remetre les diferents convocatòries de subvencions amb la modificació establerta al punt 

anterior a la Base de Dades Nacional de Subvencions, la qual donarà trasllat d’aquesta 
informació al Diari Oficial corresponent, per a la seva publicació. 

 
3. Comunicar el present acord a les àrees gestores de les subvencions dels programes 1 a  6: 

Departament d’Esports, Departament de Cultura i Festes i Departament d’Ensenyament, pel 
seu coneixement i efectes. 

 
4. Notificar el present acord, una vegada publicades les corresponents convocatòries amb la 

modificació esmentada, a les entitats, associacions i persones físiques que ja hagin 
presentat la seva sol.licitud en el primer termini, per al seu coneixement, i per tal que puguin 
optar per retirar la petició presentada presentant-ne una de nova, o bé, ratificar-se amb la 
que ja hagin presentat.”* 

 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Explica que, com tothom sap, l’aprovació de les Bases  d’execució del 
pressupost 2016 va acompanyada, també, del termini de presentació per part de les diferents 
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entitats del municipi perquè optin a les subvencions que l’Ajuntament de Roses destina a totes 
les entitats, import que com és sabut està al voltant d’1 milió d’euros. 
 
En aquest cas, el termini va vèncer el passat divendres (26 de febrer). El que diu aquest punt 
de l’ordre del dia és que degut a la nova imposició de l’ARSAL del Govern de l’Estat espanyol, 
un cop més, la decisió de l’Administració pública més propera que és l’Ajuntament, queda 
d’alguna manera retallada.  
 
Per tant, en aquest cas, el que ens demanen com a Ajuntament és que hem d’enviar totes les 
dades de totes les subvencions que donarem durant el període 2016 en el nostre municipi, 
perquè ells les vegin i siguin ells qui en facin la publicació. 
 
Això comportarà una molèstia, i no només per part de l’Ajuntament que haurà de dedicar 
moltes hores a trametre aquestes dades, sinó també una molèstia important per totes les 
entitats. El divendres passat va vèncer el termini i, per tant, l’Ajuntament ja des d’aquesta 
setmana podria mirar els expedients per tal de donar-los les subvencions, però això no serà 
possible fins que l’Estat tingui totes les dades i trametin aquesta publicació al Diari Oficial de la 
Província de Girona.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Si aquesta la fórmula que ha dissenyat la regidoria d’Hisenda i Intervenció per 
adaptar el funcionament de les subvencions a la normativa estatal, aquest grup municipal no hi 
veu cap objecció rellevant i, per tant, hi votaran a favor. 
 
Malgrat això, no voldrien deixar passar l’ocasió per recordar una vegada més que tenim un 
Govern espanyol amb una obsessió gairebé malaltissa per anar retallant sistemàticament 
qualsevol forma d’autogovern; especialment aquell autogovern d’aquelles institucions que estan 
atrapades dins l’Estat espanyol, però també l’autogovern de les institucions que són més 
pròximes als ciutadans i sobre les quals els ciutadans tenen influència com és, en aquest cas, 
el món local. 
 
Per tant, una prova més que s’ha de posar-hi remei el més aviat millor. 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 
Sr. Antonio Rodríguez.- El seu grup municipal hi està a favor. Només diu que el Govern és en 
funcions, i esperen que hi hagi un altre Govern espanyol que anul·li algunes lleis com és la de 
l’ARSAL. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
 
Sr. José M. Álvarez.- Es dirigeix als senyors d’Esquerra Republicana dient-los que sempre 
estan trobant culpables i no troben cap solució mestre per aquestes culpabilitats. Totes les 
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culpes les centre en el Govern espanyol. Els diu que potser haurien de mirar si el culpable de 
totes aquestes gestions estan dins algun altre lloc. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Reprèn la paraula per consultar si l’ARSAL és una llei del Govern espanyol o 
no. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL SECRETARI DE LA CORPORACIÓ 
 
Sr. Fco. Luis Muñoz.- Respon que és una llei estatal. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Càrles Pàramo.- Diu que no cal fer-li la pregunta al secretari. De fet aquest regidor mateix 
va votar-hi en contra, com a primera persona i com a membre, en aquell moment, de les Corts 
espanyoles. 
 
És una llei de l’Estat i, efectivament, com ha dit el senyor Antonio Rodríguez, esperen que 
algun govern, sigui el que sigui, retiri aquesta llei. 
 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Afegeix que aquesta llei, també està recorreguda per moltíssims 
municipis de l’Estat espanyol, no només de Catalunya. Per tant, esperen que, s i no ho fa un 
govern, judicialment es retiri aquesta llei. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Afegeix que aquesta és la llei que ha posat ordre en ajuntaments 
governats per Esquerra Republicana, per exemple, com n’hi ha algun per aquí a prop, en els 
quals el govern ha marxat i ha deixat l’ajuntament que ‘Déu n’hi do’, i amb aquesta llei, això no 
hauria passat.  
 
És injusta perquè ajuntaments com el de Roses, el qual té uns números que demostren que 
som un model a seguir a la província de Girona i a Catalunya, hagin de pagar per això. Però no 
per culpa de l’Ajuntament de Roses sinó per ajuntaments governats per Esquerra Republicana. 
 
 
RESPOSTA PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 



 
 
 

Codi de validació: 76208211-4cf9-4a33-866a-9c61ce1a643e 

   

71 

 
Sr. Joan Plana.- Creu que l’argument es contesta per si sol, per tant, rebutgen el dret de 
rèplica. Aquest regidor considera que ja s’ha autoreplicat. 
 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
 
11. APROVAR INICIALMENT EL REGLAMENT  DEL MERCAT DE VENDA NO 

SEDENTÀRIA DE ROSES 
 

 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Fèlic Llorens.- Explica que durant aquesta setmana ha tingut contacte amb els portaveus de 
tots els partits polítics, per representats – alguns de forma telefònica, altres de forma presencial 
–, per resoldre’ls tots els dubtes que poessin tenir sobre el Reglament.  
 
Així mateix, per tota la gent que pugui estar veient el Ple avui, fa un petit resum de la història 
d’aquest Reglament que es va començar a redactar ja a l’antiga legislatura municipal. A 
conseqüència del Decret aprovat pel Parlament de Catalunya, que regula els mercats no 
sedentaris, aquest mes de juliol es va tornar a reprendre la comissió d’estudi que l’ha redactat i 
que el presenta. 
 
A forma de resum explica que s’ha volgut fer un reglament adaptat a la realitat comercial del 
mercat com, per exemple, que els horaris - a petició dels marxants - són diferents els del 
mercat de la verdura que els del mercat de la roba. Puntualització que explica a tall d’anècdota 
perquè es vegi que s’ha volgut fer-lo molt real. 
 
També vol remarcar una queixa, exposada i reiterada per tots, com és el tema de les deixalles 
del mercat dels diumenges. De tots és conegut, i més els dies que fa tramuntana, com queden 
els entorns del mercat. Aquesta problemàtica s’ha intentat regular amb una taula de sancions 
força clara que també sigui més àgil i que sigui més fàcil administrativament dur a terme les 
sancions. Per solucionar-ho s’intentarà posar-hi remei sancionant a tothom que no mantingui la 
seva parada neta tot el dia i sobretot a l’hora de recollir. Refereix que les sancions van des de 
1.100 euros fins a la possibilitat de perdre l’autorització de la parada per un període de 10 anys. 
 
A part, durant les converses mantingudes, els regidors han fet notar un parell d’errades que ja 
s’han arreglat:  
 

1. Article 17 referent al canvi de subgrup de productes de venda. El punt 1 on deia: 
“Queda prohibit el canvi de grup de producte sense autorització de [...]” aquí deia 
“l’Ajuntament” i s’ha canviat per “la Junta de Govern Local”.  

2. Article 23 referent al quadre d’infraccions i sancions, el redactat del qual diu: “consisteix 
una infracció d’aquesta [...]” on deia “ordenança”, s’ha modificat i ara diu “reglament”. 

 



 
 
 

Codi de validació: 76208211-4cf9-4a33-866a-9c61ce1a643e 

   

72 

El senyor Fèlix Llorens I Palou, responsable de l'àrea de Turisme I Promoció Econòmica, 
presenta la proposta d'acord que és del tenor literal següent:  

 
Identificació de l’expedient  
 

Proposta del regidor de Turisme i Promoció Econòmica per a l’aprovació inicial de Reglament  
del mercat de venda no sedentària de Roses. 
 
Antecedents 

 
1. En data 17 de desembre de 2012 per Decret d’alcaldia es resol iniciar l’expedient per  a 

l’aprovació del Reglament  del mercat de venda no sedentària de Roses; i constitució 
d’una comissió d’estudi per a la redacció del text de l’avantprojecte del Reglament  del 
mercat de venda no sedentària de Roses.  

 
2. En data 16 de juliol de 2015 es va publicar al DOGC núm 6914 el Decret 162/2015 de 

14 de juliol de venda no sedentària en mercats de marxants, i s’ha adaptat el text de 
l’avant projecte d’ordenança a les previsions que li són d’aplicació.  

 
3. La Comissió d’Estudi, en convocatòria de l’11 de febrer de 2016, va acordar sotmetre el 

text de l’avantprojecte de Reglament  del mercat de venda no sedentària de Roses, a 
l’aprovació inicial en el proper Ple que se celebri.  

 

4. En data 17 de febrer de 2016 els Serveis Jurídics de l’Ajuntament emeten 
informe sobre el procediment legal de tramitació i aprovació d’ordenances i 
reglaments.   

 
5. La Comissió informativa del dia 22 de febrer de 2016 ha emès un dictamen 

favorable al respecte. 
 
Fonaments de dret 

 
Primer. Articles 4.1.a) de la Llei de bases de règim local i 8.1.a) de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya.  
 
Segon. Articles 49 i 70.2 de la Llei de bases de règim Local, desplegat per l’article 162 de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya i els articles 60 a 66 del Reglament d’obres 
d’activitats i serveis dels ens locals.   
 
Tercer.- Article 8 i 10 de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la 
informació pública i bon govern.  
 

Fèlix Llorens i Palou, regidor de turisme i promoció econòmica de l’Ajuntament de Roses, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent:  

 

ACORD 
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1. Aprovar inicialment el Reglament  del mercat de venda no sedentària de Roses. 
 
2. Sotmetre’l a a informació pública, mitjançant anunci que s’haurà de publicar al Butlletí 

Oficial de la Província de Girona, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, a un diari 
de difusió comarcal, a tauler d’anuncis d’aquesta corporació i al Portal de la Transparència 
municipal pel termini de 30 dies, als efectes que s’hi puguin formular al.legacions.  
En el supòsit que en el tràmit d’informació pública no es presenti cap reclamació o 
al.legació, l’acord d’aprovació inicial esdevé definitiu.  Exp. 3437/2012 

 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Aquest reglament que avui s’aprova, s’ajusta a la normativa establerta en el 
Decret de la Generalitat de Catalunya i alhora incorpora algunes novetats de les quals el seu 
grup municipal es congratula, com és el cas de l’atorgament de noves autoritzacions per posar 
parades tenint en compte criteris com la venda directa productor-consumidor, la venda de 
productes ecològics i de proximitat i altres criteris ambientals. Així com mesures per a la 
recollida selectiva. 
 
Per tots aquests motius, el seu grup municipal votarà a favor d’aquesta proposta. 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 

CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Explica que el seu grup municipal s’abstindrà, ja que volen reflexionar 
sobre un aspecte que potser el Reglament no incorpora, per motius evidents. Aclareix que 
històricament, el mercat municipal ha tingut un component social. Dins del que és el comerç, no 
és d’estranyar que socio-econòmicament, les persones que porten mercat no són els 
comerciants més potents, ni de la nostra vila ni del nostre entorn, per tant, ha estat un mitjà de 

vida per molta gent d’aquest poble, amb mitjans econòmics, podríem dir, no superiors. 

En aquests moments hi ha canvis de tipologia, que fan que aquest grup municipal dubti sobre 
com està evolucionant el mercat en aquest aspecte, cosa respecte a  qual creuen que s’hauria 
de reflexionar. Manifesta que el seu grup es compromet a reflexionar-hi, aportant el que pugin 

al govern i, és per aquest motiu que, en aquest moment s’abstindran en la votació. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL  DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

Sr. Manel Escobar.- Manifesta que el seu grup municipal també s’abstindrà. Arran de la 
conversa mantinguda, aquesta setmana, amb el regidor Fèlix Llorens aquest els ha aclarit 
alguns dubtes. Tot i això, volen aprofundir més per tal de trobar solucions a alguns problemes 
de tipus social, com molt bé s’acaba de comentar. Estudiar aquesta possibilitat i, com que es 
tracta d’una aprovació inicial, volen mirar d’aportar la seva proposta perquè això es pugui 

arreglar. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
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Sr. José Manuel Álvarez.-  Exposa que una de les coses més importants que ens ha donat la 
democràcia és poder dialogar en aquest país tan meravellós que és Espanya, que ens ha 
donat aquesta oportunitat. Aquest grup municipal considera que les sancions no són solucions 
constructives.  
 
Així com aquest equip de govern va fer una gran feina per Carnaval, dialogant ja que van fer 
diverses reunions amb els representants de les colles i arran de les quals volen crear una 
comissió per arribar a acords i seguir fent una bona feina. Considera, doncs, que s’ha de 
mantenir més diàleg i reunions amb els representants del mercat o amb els titulars. I a aquest 
regidor li agradaria saber si l’equip de govern està fent aquest esforç de diàleg.    
 
Refereix l’article número 4.4 el qual diu: “es delega a la Junta de Govern Local la facultat de 
canviar el grup de producte d’una parada en el supòsit que, després d’haver-la intentat cobrir 
mitjançant dos concursos successius, aquest hagi quedat deserta.” Arran d’aquest, el grup 
municipal de Ciutadans, també els agradaria que dialoguessin amb les persones que en un 
futur poguessin ocupar aquesta parada.  
 
Per tant, consideren que és molt important el diàleg. L’opció de poder canviar aquest punt, per 
a ells seria molt important i és per aquest motiu que el seu grup municipal s’abstindrà. 
 
   

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 

Sr. José A. Valdera.- Aquest és per aprovar inicialment, i exposa que el seu grup municipal 
també s’abstindrà, sabent que aquesta abstenció no suposarà cap obstacle per a l’aprovació 

del punt.  

Aclareix que aquesta abstenció és, simplement, per aprofundir encara més sobre el tema del 
Reglament, ja que per part del seu grup hi ha punts que encara no els han quedat clars i 

comenta que encara no han mantingut la reunió amb el regidor responsable. 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Fèlix Llorens.- Dirigint-se al senyor Álvarez i en relació amb el que li ha demanat de més 
converses i més diàleg amb les associacions de marxants, comenta que ja ho va dir a la 
Comissió Informativa i si haguessin tingut l’ocasió de reunir-se i parlar del Reglament li hauria 

explicat de forma més detallada.  

Aclareix que el Reglament està consensuat amb les associacions de marxants des del primer 
article fins a l’últim. Un dels punts que l’associació de marxants ha vist més clars és el de les 
sancions.  Ells consideren que qui ho fa malament, ho fa malament; i qui ho fa bé, no té per què 
pagar la mala imatge de qui ho fa malament. I personalment, creu que a la vida real, funciona 
així; posa com a exemple que si vas a 160 km/h per l’autopista, no t’avisen sinó que et multen. I 

aquesta és la realitat. No pot haver-hi un reglament que no tingui un règim de sancions.  
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Demana si creuen que el que s’ha de fer és anar demanant a la gent que si us plau facin les 
coses bé o, per contra, la gent ho ha de fer bé. Tothom sap els seus drets i les seves 
obligacions i aquestes s’han de complir. I qui no compleix ha de ser sancionat, perquè al final la 

mala imatge la paga tothom, sobretot qui compleix i ho fa bé. 

Un Reglament ha de servir per això, perquè hi hagi bona convivència entre, en aquest cas, els 
paradistes. Per això l’Associació de Marxants està molt a favor de les sancions i exposa que, 
fins i tot, algunes les han trobat massa fluixes. Així mateix el dia que vulguin es poden asseure 
amb l’Associació de Marxants o amb el Gremi de Marxants i poden tenir la reunió igualment. De 
fet, li pot llegir totes les actes de les reunions amb l’Associació de Marxants, ja que consten a 

l’expedient. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Joan Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner, 

Fèlix Llorens.  

Vots en contra: Cap (0)  

Abstencions: Cinc (5) Antonio Rodríguez, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Álvarez i 

José A. Valdera. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

12. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS (C's) PER LIMITAR 
L'ACUMULACIÓ DE CÀRRECS POLÍTICS. 

 

El senyor José Manuel Álvarez, en representació del partit dels Ciutadans, presenta i llegeix la 

proposta del tenor literal següent:  

 
Moció per limitar l'acumulació de càrrecs polítics. 
 

Atenent al fet que els representants polítics han de servir de la millor manera possible a la 
ciutadania en la seva participació en aquells espais de decisió sobre la cosa pública que són de 
la seva competència. 
 
Atenent que la vocació del representant polític ha de ser la d'oferir un servei públic, i treballar 
des de les institucions pel bé comúm. 
 
Atenent al fet que hi ha una desconfiança creixent per part de la ciutadania sobre el correcte 
exercici de les funcions dels representants polítics, que s'alimenta, entre altres raons, com a 
conseqüència de l'acumulació de càrrecs. 
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Atenent al fet que l'acumulació de càrrecs impedeix atendre de la millor manera els deures que 
aquests comporten i suposa una reducció de la dedicació per al correcte exercici de les 
responsabilitats que comporten. 
 
Tenint en compte tot l'exposat, el Grup Municipal de Ciutadans de Roses solicita al Ple de 
l'Ajuntament de Roses l'adopció dels següents 
 
 
Acords: 
 

1. Instar el Govern de la Generalitat a la modificació legislativa necessària per eliminar la 
compatibilitat entre els càrrecs de regidor i diputat. 

 
2. Instar el Govern de la Generalitat a la modificació legislativa que estableixi la dedicació 

exclusiva dels alcaldes en aquells municipis on percebin una retribució superior a 3 
vegades el SMI. 

 
3. Instar el compromís dels grups polítics del consistori per a què, mentre no es 

procedeixi a la modificació de la legislació en el sentit indicat en els apartats anteriors, 
els seus càrrecs actuïn segons els principis que es persegueixen en aquesta moció i 
renunciïn a aquesta acumulació de càrrecs en el moment en què hagin de començar a 
exercir plenament les seves funcions. 

 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 

Sr. José Manuel Álvarez.- En aquesta proposta, del que es tracta és molt fàcil, i perquè tothom 
l’entengui posa l’exemple següent: Imagina una conversa entre dues persones fent un cafè i 
dient: ‘ara és regidor i cobra un sou i a la vegada és diputat i cobra un altre sou... però aquesta 
gent l’única cosa que vol és guanyar diners, tot a la butxaca... això és increïble, no pot ser. I 
l’altre regidor ara fa aquesta feina, ara l’altre, i no fa el que ha de fer que és estar pel seu 
ajuntament’.  
 
I aquesta possible conversa entre dos ciutadans és l’essència d’aquesta moció. Potser els 
regidors tindran altres tecnicismes, altra forma d’expressar el que aquest regidor acaba de dir, i 
segurament aquesta moció es pot millorar. Però el que realment diu la moció és que la gent 
confiï en les persones, que confiïn en els polítics, que aquests no acumulin càrrecs – ara 
regidor, diputat... – emplenant bé les butxaques. 
 
Per tant, aquest regidor considera que cadascú ha de fer la seva feina i l’ha de fer ben feta, i si 
és possible estalviar més diners als nostres veïns encara millor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Exposa que el seu grup municipal creu que la limitació de càrrecs és la línia 
amb la qual avancen tant les demandes de la ciutadania, com l’actuació política, com la 
mateixa adaptació legislativa. I en això hi estan d’acord.  
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Ara bé, tot i estar d’acord amb l’exposat, creuen que el posicionament que marca el text 
presentat és excessivament simplista. Sobretot per exemple el punt 1, que com ja molt bé va 
explicar algun regidor durant la Comissió Informativa – si no recorda malament va ser el senyor 
Fèlix Llorens qui ho va dir -, resumir la incompatibilitat de càrrecs en dues línies, segurament, 
és massa simple.    
 
A més a més d’això, creuen que no desenvolupa prou els arguments. Alguns dels acords, com 
per exemple el punt 2, segons aquest grup municipal, són de comprensió relativament 
complicada, ja que no acaben de saber molt bé què vol dir; o en tot cas estan subjectes a 
moltes interpretacions diferents, i no són massa concrets. 
 
Així mateix, hi ha un altre element que els sorprèn i és que insta, tota l’estona, al Govern de la 
Generalitat – en tot cas hauria de ser el Parlament - institució que de fet, ni tant sols té llei 
electoral pròpia. Entenen que la lògica seria instar al Govern de l’Estat que és el que té 
competència per iniciar un tràmit legislatiu en la línia que planteja el text i que a més a més 
seria efectiu per tot l’Estat i no només per Catalunya. 
 
Per tot això, a la Comissió Informativa, aquest grup municipal va plantejar que de cara a què la 
moció fos més útil i que més gent s’hi pogués sumar, seria molt més eficient canviar una mica 
el redactat i explicar-ho en la línia que l’acord que pren el Ple de l’Ajuntament és instar a les 
instàncies que siguin pertinents per aquesta reforma legislativa que iniciïn el debat i arribin a 
una modificació normativa que vagi molt més enllà del que està avui en dia en el tema de la 
incompatibilitat de càrrecs.  
 
Entenen que això seria molt més productiu que no pas plantejar uns acords que, com ha dit, 
són massa simples, de vegades són difícils d’entendre i que en tot cas instar el debat en la línia 
d’avançar cap aquí, era més productiu i més gent s’hi podria sumar.  
 
Exposa que el grup de Ciutadans, no obstant això, va dir que es mantenia ferm amb aquest 
redactat concret, que com acaba de dir, en algunes coses aquest grup municipal discrepa i, per 
això, manifesta que no poden votar a favor de la moció.  
 
Tot i això, com que sí que estan a favor, per dir-ho d’alguna manera, d’avançar en la línia de la 
limitació de càrrecs, per expressar el seu suport i per avançar en aquesta direcció, s’abstindran, 
però com ha dit, no hi poden votar a favor perquè reitera, no acaben d’estar d’acord amb el 
redactat.   
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 
Sr. Antonio Rodríguez.- En relació amb aquest debat, diu que entén el que el ponent diu, i que 
ha fet una oratòria que, evidentment, interpreta la moció; i si en tot cas, si volia expressar això 
hauria d’haver redactat la moció d’acord amb el que ha expressat abans en la línia del regidor 
del grup municipal d’Esquerra Republicana i amb el que estan d’acord amb una certa limitació. 
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Ara bé, aquest és un debat que ja fa molt de temps que córre i que té a veure amb quant han 
de cobrar els polítics, o no han de cobrar res. Pregunta si coneixen al senyor Donald Trump 
que es presenta pel partit republicà i que segur que no té cap problema en cobrar o no un sou.  
 
Quant ens plantegem eliminar o limitar determinades figures tothom, la ciutadania inclosa, s’ha 
de fer la reflexió que potser només es poden dedicar a la política aquelles persones que tenen 
molts diners, la qual cosa creu, limita molt la democràcia. Pensa que aquest és un dels 
aspectes que es poden intuir del text, perquè ell mateix també ho interpreta així. 
 
Explica que Catalunya té 1.000 municipis i, per tant, 1.000 alcaldes; alguns dels quals 
pràcticament no cobren res o tenen un salari mínim. Per tant, la majoria d’aquests han de 
treballar en altres aspectes, alguns també en càrrecs polítics de major nivell, cosa que 
beneficia molt a aquests pobles petits. Comenta que hi ha micro municipis que els seus 
alcaldes no cobren gairebé res, de manera que limitar-los a l’exercici de la política o d’una altra 
activitat, no ho veu gairebé impossible.  
 
En tot cas, d’acord amb el redactat presentat, i tal com ha dit el regidor d’Esquerra Republicana 
que és un tema d’àmbit central, diu que tenen un acord de 66 folis, entre els dos partits, per la 
qual cosa aquest regidor encomana al ponent a veure si són capaços d’introduir algunes 
mesures en aquest aspecte.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 
 
Sr. Manel Escobar.- Es dirigeix al senyor Manuel Álvarez dient-li que a buen entendedor pocas 
palabras faltan. Si es de voluntad de cada grupo o persona que se pueda llevar a cabo, voy a 
entender lo que es el texto y la simplicidad –como aquí se ha dicho – y la falta de argumentos 
del contexto de la misma. La voluntariedad de una persona de que esto se pueda llevar a cabo.  
 
Dice también que hay muchos alcaldes que han renunciado a sus sueldos aun teniendo esa 
duplicidad de cargos, lo que eso es una buena iniciativa también. 
 
Este grupo municipal no va a votar en contra, pero tan solo por el hecho, el contexto y la falta 
de la simplicidad argumentaría, en cuanto a la ley se refiere, que esto se pueda llevar a cabo, 
por lo cual se abstendrán.   
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 

Sr. José A. Valdera.- Aquest grup municipal, tot i que entén l’esperit de la moció i fins i tot estan 
d’acord en el fet que cal limitar l’acumulació de càrrecs polítics, no acaben de compartir el 

redactat de la moció per la falta de claredat i concreció.  

És per aquest motiu que, amb tota la humilitat i amb un esperit constructiu, el dia de la 
Comissió Informativa, van demanar al regidor i company de Ciutadans certes modificacions que 
no s’han pogut recollir en la moció: 
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1. Instar al Govern de la Generalitat a les modificacions legislatives necessàries per 
eliminar la compatibilitat entre els càrrecs de regidor i diputat. S’entén donat que 
s’adreça al Govern de la Generalitat – tot i que s’hauria d’adreçar al Parlament de 
Catalunya- que el que pretén la moció és únicament eliminar la duplicitat entre regidor i 
diputat al Parlament de Catalunya. Però s’obvia, al seu entendre, la compatibilitat entre 
ser regidor i diputat al Congrés o al Senat, i també obvia altres diputats d’altres 

parlaments autonòmics.    

No entenen ni poden compartir perquè s’ha de limitar el càrrec de regidor i diputat al 
Parlament de Catalunya i no per exercir un càrrec polític de càrrec estatal. 

2. D’altra banda aquest punt – tal com ha dit el regidor del Partit Socialista - no fa cap tipus 
de distinció i no concreta prou en quins casos s’hauria de limitar l’acumulació d’aquests 

càrrecs; vulnerant, al seu entendre, el principi d’igualtat.  

No poden tractar igual a un alcalde, regidor o diputat que no té dedicació exclusiva que 
un que sí que la té. O per exemple un alcalde o un regidor d’una gran ciutat amb un d’un 
poble petit que gairebé no percep cap retribució. És a dir, creuen que falta concreció a 
l’hora d’establir qui, com i en quins casos s’hauria d’establir aquests règims 

d’incompatibilitat o limitacions. 

3. Pel que fa al segon punt, el qual sembla ser que no ha quedat prou clar, aquest grup 
municipal entén que el que pretén és fixar una dedicació exclusiva pels alcaldes/-esses, 
en la seva funció al capdavant del municipi. Sempre que aquest percebin una retribució 
superior a 3 vegades el salari mínim interprofessional que, per cert, està fixat en 655 

euros al mes.  

És a dir, segons aquesta proposta, els alcaldes que rebin retribucions superiors a 1.995 
euros al mes, uns 28.000 anuals, no podrien tenir cap altra responsabilitat 

supramunicipal, ni al Consell Comarcal, ni a la Diputació... 

Per buscar un exemple pràctic, segons la proposta del grup municipal de Ciutadans, i 
portant el tema de debat al nostre municipi aquest regidor entén que, per exemple, la 
senyora Montse Mindan, que té una dedicació exclusiva com alcaldessa de Roses i que 
percep unes retribucions de poc més de 48.000 € no podria ostentar el càrrec de 
presidenta del Consell Comarcal amb unes retribucions que, si no s’equivoca, estan en 
uns 20.000 € l’any. Entén que el senyor Álvarez es referia a això i, si és així, aquest 
regidor manifesta que també hi està d’acord. El càrrec d’alcalde/essa de municipis 
importants, com és el cas de Roses, on s’exerceixen les funcions amb dedicació 
exclusiva i on es cobren les retribucions tant al límit de la llei – refereix que la llei preveu 
unes retribucions de 50.000 € al càrrec d’alcalde/essa en un municipi de menys de 
20.000 habitants – aquest regidor entén, també, que s’haurien de dedicar a la tasca per 

la qual han estat escollits/-des. 

D’altra banda és veritat que per ostentar el càrrec de conseller comarcal o diputat 
provincial cal ser prèviament regidor, però no és menys cert que en aquests casos en 
què s’assumeix la dedicació exclusiva pel càrrec i es perceben unes retribucions més 
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que suficients i justes com les que fixa la pròpia moció, s’haurien de poder exigir certes 
incompatibilitats, almenys les retributives. De fet aquí tenim un exemple, com és el cas 
del regidor d’Esquerra Republicana, senyor Joan Plana, qui a més de ser regidor de 
l’Ajuntament de Roses i cobrar assistències, és també conseller al Comarcal de l’Alt 
Empordà on també cobra assistències. No tindríem cap inconvenient, segons la seva 
moció, perquè en cap cas, supera aquest límit fixat per 3 vegades el salari mínim 

interprofessional.       

Per tot això aquest regidor està convençut que aquesta actitud seria ben vista per la 
ciutadania i, amb aquests gestos, els ciutadans deixarien de veure els polítics com uns 

privilegiats i ajudaria a millorar la imatge de tots els que es dediquen a xarxa pública.  

Per finalitzar, diu que, donada la falta de concreció de la moció en els punts esmentats i que 
aquesta oblida elements importants com la limitació de mandats o l’eliminació de duplicitats 

administratives, aquest grup municipal no hi pot votar a favor. 

Ara bé, l’esperit que persegueix el regidor de Ciutadans amb la presentació d’aquesta moció, i 
que aquest grup entén que no és altre que limitar l’acumulació de càrrecs polítics, amb la qual 
cosa sí estan d’acord, emetran un vot d’abstenció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL GENT DEL POBLE 
 
Sr. Francesc Giner.- Comenta que el seu grup municipal no es presenta enlloc més, de manera 
que estan fora de qualsevol sospita de tota mena, la qual cosa és molt important.  

En tot cas, creuen que sí que s’hauria de revisar la llei d’incompatibilitats, però no pas 
d’aquesta manera, amb aquesta moció. Una moció feta amb dues línies i que només parla del 

Parlament de Catalunya, quan s’ha obviat el Senado o el Congreso de los Diputados.    

Diu que el ponent va presentar el text a la Comissió Informativa i que no va voler rectificar-lo 
sinó que va manifestar que no, que el presentava així. Per la qual cosa, el grup municipal de 
Gent del Poble creu que aquesta moció l’hauria de retirar per tornar-ne a parlar molt més i és 

per això que hi votaran en contra. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 

Sr. Marc Danés.- En aquest cas, diu que el títol comença molt bé i, per tant seria un debat al 
qual aquest grup municipal s’hi afegiria i s’hi volia afegir, per això també van demanar al ponent 

que retirés la moció perquè es pogués debatre i millorar-la en molts aspectes. 

És més, comenta que el seu partit polític està en un moment de refundació i un dels temes 
bàsics serà la duplicitat, o no, de càrrecs i saber si els càrrecs polítics poden exercir càrrecs en 
el partit. Per tant, és un debat ampli a la societat i als mateixos partits i que aquest grup 
municipal, evidentment, seran actius, i els hauria agradat que el partit de Ciutadans haguessin 
estat més oberts, dialogants (recorda que el regidor de Ciutadans sempre demana  molt de 
diàleg i molta democràcia), de manera que l’hagués fet, l’hagués retirat i l’haurien pogut 

treballar i d’aquí a uns mesos s’hagués pogut presentar. 



 
 
 

Codi de validació: 76208211-4cf9-4a33-866a-9c61ce1a643e 

   

81 

La confiança amb els partits polítics i amb els regidors, no vindrà per si tenen un, dos o més  
càrrecs. La confiança bé quan els regidors que governen fan bé la feina i fan el que han 
promès al poble, al país o a on s’hagin presentat. Aquí és d’on ve la confiança i no de casos 
com, per exemple, el del senyor Canyas a qui van imputar quan era diputat del Parlament de 
Catalunya, tot seguit va dimitir però llavors va anar al Parlament Europeu amb un càrrec de 

confiança per part de Ciutadans. 

La proposta diu que tres vegades el salari mínim interprofessional, uns 1.900 € segons s’ha dit 
aquí. A aquest entendre la gent que es dedica plenament a la política i que, per tant, han deixat 
de banda la seva professió i que, en  alguns casos, han tallat la seva progressió professional 
per dedicar un temps als ciutadans del nostre municipi, no tindrien dret, doncs, a exercir 
càrrecs en consells comarcals, diputacions, parlaments... Amb tot, també s’ha d’explicar, una 
cosa que el ponent ha dit i que no és certa i és que mai es cobren dos sous. De fet, el ponent ja 
hauria de saber que només es pot cobrar el sou d’una entitat i de les altres es cobren les 
assistències perquè és igual que cobra el mateix ponent quan assisteix com a regidor de 

l’oposició.  

Alhora diu, que el que el senyor Álvarez està demanant és que un regidor que tingui dedicació 
exclusiva a la política no pugui cobrar de cap lloc més, però no diu, per exemple, que regidors 
que seuen en aquesta mateixa sessió plenària, que tenen tres vegades o més el sou mínim 
interprofessional com a funcionaris de la Generalitat de Catalunya, en alguns casos al 
Departament d’Interior o d’altres casos al Departament d’Ensenyament, tenen tot el dret - 
segons el senyor Álvarez- a venir aquí i cobrar per assistències – reitera que cobrant dues 

vegades o més el sou mínim interprofessional.  

Exposa que el regidor de Ciutadans està dient que qui es dedica a la política no pot cobrar més 
de tres sous mínims, però els que estan a l’oposició en poden cobrar cinc o sis. Per tant, és 

una cosa que no acaba d’entendre i és per això que ho voldrien debatre més. 

En aquest cas el senyor Álvarez diu també servir única i exclusivament al municipi. Li pregunta 
si sap que quan hi ha un representant del nostre municipi al Consell Comarcal aquest té 
competències del nostre municipi – com podrien ser serveis socials, com la vigilància en termes 
de salut dels diferents centres i carnisseries del municipi són competències que té el Consell 
Comarcal però que afecten directament al municipi de Roses. Li demana també si sap que 
DIPSALUT de la Diputació de Girona i altres entitats tenen competències que afecten 
directament al municipi de Roses – com podria ser el centre de distribució d’aliments, el tema 
d’urgència social, el tema de vigilància sanitària- i, per tant, el diputat que vagi a la Diputació de 
Girona quan està allà també està treballant pel municipi de Roses. O un diputat que pugui estar 
treballant, també, un cert temps al Parlament de Catalunya, però pensant sempre amb el seu 
municipi. 

Aquí hem tingut l’exemple, hem tingut un diputat al Congrés de Diputats de l’Estat espanyol i 
aquest ha treballat fermament per projectes del nostre municipi. Ha treballat perquè se 
solucionés el tema de la zona marítimo-terrestre de Santa Margarita, o perquè la base de Pení i 
les seves instal·lacions quedin algun dia com la zona del Cap de Creus, ha treballat així mateix 
en tot el tema del Parc Natural del Cap de Creus, en què el finançament dels ens locals que 
afecten directament les arques municipals siguin millors per als municipis del nostre país, per 
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tant, no ens digui que podria ser que hi hagués regidors que es veiessin incapaços d’assolir 
dues feines a la vegada. Però hi ha molta gent que hi dedica moltes hores, fins i tot més de les 
que hi hauria de dedicar, i que pot tenir perfectament dos càrrecs. I repeteix, cobrant-ne només 
un, perquè l’altre són assistències que el dia que no s’hi va no es cobren; cosa que el senyor 

Álvarez ja hauria de saber.  

Per tot això, no pot demanar que els qui ens dediquem a la política renunciem a poder treballar 
i poder desenvolupar professionalment les nostres carreres, quan vostès estan desenvolupant 
professionalment unes feines i, alhora, a les seves estones lliures o no. Perquè, cal recordar 
que, molts de vostès deixen les seves feines per venir aquí a alguna reunió de l’Ajuntament, 
per la qual cosa aquest regidor també podria dir que aquests no estan fent bé la feina perquè, 
per exemple, al senyor Álvarez el paguen per estar a Ensenyament durant 7 o 8 hores al dia, 
fent de professor d’educació física, i no per venir a l’Ajuntament a cobrar un altre sou i deixar 
als nois senes professor. 

En definitiva creu que és una moció que no s’ha volgut debatre, que no s’ha volgut deixar sobre 
la taula per tenir-la més parlada entre tots els grups polítics – cosa que no només diu aquest 
regidor, sinó que han manifestats tots els companys portaveus dels diferents partits polítics – i 
que entén que és demagògia, a la qual ja hi estan acostumats per part del seu partit, i que és 
oportunisme polític per poder dir que el seu grup són millors que els altres però que, al final, no 
és que siguin iguals sinó que, amb perdó que li digui així, quan arriben al poder són moltes 

vegades pitjor.    

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 

Sr. Carles Pàramo.- Comunica que ell va prendre possessió del càrrec de diputat a les Corts el 
13 de desembre de 2011. Va renunciar al seu sou perquè era incompatible amb la seva 
situació de prejubilat a La Caixa d’on cobrava més, per tant va estar fins al primer d’octubre de 
2014 fent de diputat sense cobrar. Per tant, aprofita l’ocasió per dir-ho perquè després de tot el 
que s’ha dit aquí també es podrien dir coses d’aquestes. La gent no s’ho creu, però és així i 
manifesta que la seva declaració de renda està penjada i que, potser, de tots els aquí presents 
és el que té una transparència absoluta perquè la seva declaració de béns, de renda i 

d’ingressos està penjada a la web del Congrés dels Diputats Espanyol, així que quedi clar això. 

Ara bé quan es va jubilar, per edat, als 65 el 20 d’agost del 2014, el primer d’octubre, ja es va 
donar d’alta com a diputat a Madrid i que ha estat cobrant fins ara que s’ha acabat la 
legislatura. Exposa que cobrava només un sou, el de Madrid, perquè aquí, com passa al senyor 
Álvarez i com molt bé ha explicat el senyor Marc Danés, aquest regidor cobra per assistències. 

Diu al ponent que com a funcionari que cobra de la Generalitat de Catalunya, no sap el que 
cobra però si li diu que voldria que cobrés com més millor, però exposa que tots dos es troben 
en la mateixa situació, cobren per assistències. Per exemple, si el dilluns, que es fan tres actes, 

estan malalts i no venen, aquell mes no cobren.  

Ha mirat què cobra cadascú perquè en definitiva la demagògia porta cap aquesta direcció, que 
la gent digui: ‘aquest cobra molt’. Hi ha gent que cobrant poc cobra massa i altres que cobrant 
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molt cobren poc. Tot depèn de la qualitat de la feina, dels beneficis i de la feina que fa en favor 

del seu poble. 

Així mateix, diu que sembla que de vegades anem en contra del món. A França, precisament, 
un país d’una llarga tradició democràtica republicana, si no ets regidor o alcalde del teu poble 

no pots arribar ni tan sols a ministre perquè aquests són alcaldes dels seus pobles respectius.  

Tothom reconeix que els que tenim la sort d’estar aquí asseguts, som els interlocutors bàsics 
de la ciutadania, els que som més propers, els que som més capaços de copsar quines són les 
necessitats i per tant, els qui han de transmetre aquestes necessitats als òrgans legislatius, ja 
sigui el Parlament de Catalunya, el Senat, el Parlament d’Europa – del qual no se n’ha parlat- o 
sigui el Congrés dels Diputats. Sinó aquelles persones que més escoltem i més som capaços 
d’arribar al detall de les coses que preocupen a la gent.  

Aleshores, per al·lusions, fa una defensa personal perquè tot i que el senyor Álvarez no l’ha 
anomenat a ell directament però s’ha pogut donar per al·ludit i ha deixat clar quina és la seva 
situació. Reitera que mai ha cobrat dos sous de l’Administració, ni com a pensionista ni com a 
alcalde, ni com a regidor ni com a diputat. Tant és així que haurà passat tota la seva passada 
en aquest Ajuntament sense que la corporació hagi hagut de cotitzar mai a la Seguretat Social. 

I això ho ha fet espavilant-se per aconseguir que l’Ajuntament estalvies uns diners. 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

Sr. Joan Plana.- Com que s’ha fet referència a la seva condició de conseller comarcal explica, 
perquè consti en acta, que els ingressos que percep són 100 euros per Informativa i 200 euros 
per Ple. Informa que es fa 12 informatives a l’any i 6 pels ordinaris més alguna cosa 
extraordinària. Per tant són uns 2.000 i escaig, calculant amb extraordinaris pot arribar a uns 

2.500 euros l’any. 

Per qüestió de transparència i correcte, ja que s’ha mencionat el tema, vol que quedi en acta.   

RESPOSTES DEL PONENT 

Sr. José Manuel Álvarez.- Ironitza dient que per ser una moció molt simple ‘Déu n’hi do’ el què 
ha donat. Diu que és una passada quant de respecte i quanta estima. 

Per fi, podem estar tots d’acord que Ciutadans ha aconseguit posar a tots els regidors d’acord, 
almenys una mica, en el tema d’aquesta moció i en què només cal afegir-hi: instar al Govern 
d’Espanya també. Doncs molt bé, el ponent diu que ho facin  tots junts i així la moció serà més 

completa. 

Diputacions, consells comarcals, Senat... Manifesta que el partit de Ciutadans està lluitant per 
treure els consells comarcals, per treure el Senat i per treure les diputacions, per tant, és 

normal que parlin d’aquestes coses.  
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El seu partit, com ja ha dit i, permítanme que insista, el que vol és que no hi hagi diputats i 
regidors que cobrin per duplicat. Volen limitar aquestes duplicitats i que la gent confiï en ells. 
Els polítics acabeu de fer, aquí mateix, una demostració clara i sincera del que no vol la gent 

que és parlar, parlar, parlar i parlar; el que vol la gent són fets. Tot són excuses i indirectes. 

Respon al senyor Marc Danés dient-li que el senyor Cañas no estava, ni tan sols, representant 
a Ciutadans quan li va passar tota la història que el regidor de CiU ha exposat; no estava dins 

del partit ni pertanyia a Ciutadans.  

En definitiva, no vol que s’enganyi a la gent; No diguem, diu, tant tecnicistes. Del que es tracta 
és que la gent confiï en nosaltres. I els regidors acaben de fer, durant 20-30 minuts el que no 
vol la gent. Llavors es pregunta si estan jugant, un altre cop, a enganyar a la gent. No 
companys, diu. Ciutadan’s no vol dobles càrrecs, no vol que els polítics tinguin aquests càrrecs 
que es dediquin al seu poble, a la seva feina amb responsabilitat i que la gent de Roses puguin 
dir, per exemple: “ostres! El senyor Pàramo està de regidor i d’alcalde i ha deixat la Diputació 
per estar al 100% per al seu Ajuntament”. El ponent considera que això és el que vol la gent de 

Roses: confiança i no aquest ‘bla bla’ de 25 – 30 minuts que ha sigut més política i històries. 

I posa fi a la seva intervenció, perquè diu, està una mica nerviós. 

TORN DE RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

Sr. Joan Plana.- Afegeix que com a torn de rèplica, que després de la intervenció del company 
d’Unió, senyor José A. Valdera, creu que ha entès el punt 2 de la moció. És a dir, el ponent 
planteja que aquells alcaldes que tinguin una retribució igual a tres vegades el salari mínim 
interprofessional això sigui equivalent a tenir dedicació exclusiva. Però això no serveix per res, 
ja que l’única cosa que faria seria, aplicat literalment: que aquells alcaldes que percebin 
retribucions per assistències menors a tres vegades, cotitzessin seguretat social, però no els 

invalidaria ni per ser diputats, ni senadors, ni per ser res. 

Per tant, el fet de tenir dedicació exclusiva al teu ajuntament, no inhabilita per ocupar cap altre 
càrrec. Fins i tot, si trèiem el de diputat, es pot formar part de la Diputació, del Consell 
Comarcal, del Congrés Espanyol, del Parlament Europeu, del Senat i de totes les institucions 
que es vulguin, independentment de si es té dedicació exclusiva o no. Simplement que en 
aquestes altres administracions no es percebran sous, sinó que es percebran assistències.  
 
És per això, que repeteix que el seu grup municipal creu que és una moció poc profunda, poc 
estudiada, molt pensada per marcar una línia concreta –cosa que està bé- però molt poc 
afectiva en els acords que planteja i creu que si el que precisament s’ha de fer són fets i no 
paraules, aquesta moció els fets que planteja els veuen pocs sòlids. 
 
 

TORN DE RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 

Sr. Marc Danés.- Intentant ser correcte i educat, i intentant no cridar més del que pertoca 
repeteix que el que ha dit anteriorment és que si el ponent mira la moció, els punts 1 i 2 són 
incompatibles l’un amb l’altre. Perquè si en el punt 1 es demana que no hi hagi compatibilitat 
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dels càrrecs, el punt 2 no té cap sentit. Perquè si hi ha incompatibilitat i no es poden tenir dos 

càrrecs, no té cap sentit dir que no podrà optar al salari si té un segon càrrec.  

Per tant, és una mostra que la moció no està treballada i no té cap sentit aprovar-la perquè la 
mateixa moció que presenta el senyor José Manuel Álvarez, es contradiu en els punts. Això era 

al que es referia aquest regidor. 

Per altra banda, continua dient que els consells comarcals – que ell mateix hi ha estat de l’any 
2007 al 2011- fan molta feina. Segurament és molt difícil d’entendre des d’un Ajuntament com 
el de Roses el qual té uns serveis municipals propis i, per tant, el servei comarcal ens pot donar 
molt poca ajuda. Ara bé, a la comarca hi ha 68 municipis dels quals 64 són municipi petits i que 
aquest regidor pot assegurar que la feina, el suport del Consell Comarcal de l’Alt Empordà així 
com dels seus tècnics o dels seus diputats els hi va molt bé per poder tirar endavant tots 
aquells projectes que ells com a municipi, per tema econòmic i tècnic, no poden tirar-los 

endavant. 

El gran exemple podria ser que des del Consell s’ajuda a tirar endavant els plans urbanístics 
municipals dels petits municipis, amb el tema de la recollida d’escombraries, i un llarg etcètera 
de serveis que és difícil quan algú no ha format part del Consell Comarcal, quan no ha tingut 
una trajectòria àmplia i una mida comarcal àmplia, d’entendre que hi ha municipis petits de 300, 
400 o 1.000 habitants que sense el Consell Comarcal, segurament no podria donar els serveis 

adients als seus ciutadans. 

Així mateix, es podria posar el mateix exemple amb la Diputació que dóna molts serveis a 
municipi petits. I per tant, qui millor que els alcaldes i regidors d’aquests municipis petits per 
formar part dels consells comarcals i poder decidir quines són les actuacions a nivell comarcal 

a tirar endavant.  

Si a més a més a això, es pot afegir amb l’experiència o ampla visió dels municipis més grans – 
Figueres, Roses, l’Escala, la Jonquera, etc...- aquest regidor considera que són entitats que 
encara que algú els vulgui destruir, perquè ja s’entén que són molt properes a la gent del 
municipi, que de moment tenen un color totalment divergent al que el partit del ponent voldria 

que tinguessin, és per tot això que se’ls volen carregar. 

Tot i així, entén, i des del municipalisme que aquest regidor sempre ha cregut que era la part 

més important de la política és una bona eina per treballar. 

Igualment com ha dit el senyor Carles Pàramo, el ponent diu que els diputats no haurien de ser 
regidors i aquest regidor diu el contrari. Personalment lluitarà perquè sempre qualsevol diputat, 
sigui regidor o alcalde; perquè sense ser-ho no pot anar a fer lleis al Parlament de Catalunya o 
al Parlament de Madrid perquè no tindrà la més remota idea de quines són les preocupacions 

de la gent del seu municipi. 

De manera que allà serà tot molt maco, no hi ha contacte amb ningú i els diputats podran anar 
fent lleis que no serveixen absolutament per res i que en comptes d’afavorir, creen barreres per 

tirar endavant projectes importants per cada municipi i per cada regió. 
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I, en aquest cas, si no recorda malament, li diria que al Parlament de Catalunya el 80 o 90% 
han estat persones que han passat pel municipalisme. Un clar exemple és el president de la 
Generalitat. Per tant, les polítiques que sorgeixin del Parlament de Catalunya seran polítiques 
molt properes perquè son gent que han patit als seus municipis i quan surten al carrer i es 
troben la gent i els demanen i expliquen què succeeix al seu municipi, quina mancança hi ha, 
que si la crisi, que si estaria molt bé que els autònoms estaria molt bé que deixessin de pagar 
aquest cànon per començar a treballar – que, com considera aquest regidor, no haurien de 
pagar els primers anys de vida.   

I en definitiva tot això es pot entendre quan has estat en un municipi. No es pot entendre quan 
vas directament a un congrés, un senat o un parlament de Catalunya que ni tens contacte amb 

la gent ni tampoc, amb perdó de l’expressió, no pateixes gaire pel que pugui passar.  

La política, viscuda com la vivim nosaltres, és la política municipal. I per tant, qui millor per que 
nosaltres per expressar a altres entitats superiors, quines són les necessitats dels nostres 
municipis. Això és el que es defensa des de Convergència. Per tant això és una moció a la qual 
no poden votar a favor, pel que ha exposat. Primer perquè no té cap sentit i segon, perquè, 

com ja ha dit, el redactat dels punts 1 i 2 són antagònics l’un per l’altre.  

De manera que demana al senyor José M. Álvarez que si vol – ja que encara hi és a temps 
perquè l’alcaldessa no ha donat l’ordre de votació-, retiri la moció, perquè es pugui debatre 
àmpliament. Així com el senyor Álvarez ha dit, hi ha alguns punts que tenen en comú, per la 
qual cosa li demana que sigui prou hàbil, retiri la moció i segurament aquests punts en comú 
podrien ser molt més amplis i, d’aquí a uns mesos, presentar una moció definint quines 
incompatibilitats – perquè després hem de seguir que alguna llei ja determinen quines 
incompatibilitats hi ha per exercir segons quins càrrecs- i segurament es podria tenir una 

majoria molt més àmplia i fins i tot poder tirar endavant aquesta moció. 

Per tot això, reitera que el seu grup demana que retiri la moció perquè sinó el vot de 
Convergència serà en contra per tots els motius que ha exposat. 

TORNA DE RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

Sr. Francesc Giner.- Manifesta que després de lliçó magistral del senyor Marc Danés, li queda 
poc a dir. Només dir al senyor Álvarez que després de dues comissions informatives en què li 
han demanat que canviés el text, que el consensués i el senyor Álvarez ha renunciat, no ha 
volgut canviar-lo i no ha volgut pràcticament ni parlar-ne del tema, a aquest grup municipal, diu, 

no els queda altre remei que també votar en contra.  

Aquest regidor pensa que les coses i les mocions, sobretot, s’han de consensuar, s’han de 
parlar i negociar. I si no hi ha aquest punt i aquest pas, ho troben fora de lloc i el grup municipal 
de Gent del Poble, insisteix, hi votarà en contra. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
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Sr. José M. Álvarez.- Una de les coses que ha dit el senyor Marc Danés i que ho ha fet molt bé 
perquè és un gran polític, és que el president de la Generalitat és un gran exemple. El ponent 
diu que, home, una persona que gasta els diners de tots els catalans per fer la seva guerra 
independentista amb els diners de tots, no considera que sigui un molt gran exemple. 

Pel que també ha dit el senyor Danés dels serveis comarcals, li explica que Ciutadan’s vol 
eliminar-los i vol explicar-ho bé perquè ho sàpiguen tots els veïns. Els volen eliminar perquè els 
nostres nadons tinguin els llibres gratuïts i tinguin l’escola bressol gratuïta, amb els diners que 
val mantenir els consells comarcals. Però és clar, vostè si no entén el perquè es fan les coses i 
només recrimina el que és la marca Ciutadan’s no pot veure més enllà, no pot veure la 
substància tan important que és treure els consells comarcals perquè els nostres nens tinguin 
gratuït el bressol i els llibres escolars.  

Però, creu que el senyor Danés s’estima més atacar i atacar i no veure, ni comparar, ni 
comprendre el perquè de les coses. Doncs ja ho diu el ponent: perquè els nostres nadons 

tinguin els llibres gratuïts. 

I instar al Govern de la Generalitat a la modificació legislativa que elimina la compatibilitat entre 
càrrecs de regidor i diputat. El ponent considera que això no és tant complicat d’entendre. No 
ens quedem en l’essència del que significa sinó en la simplitud de les coses. Així com han de 
confiar els nostres veïns en els polítics i ho deixa aquí perquè reitera que els regidors aquí 

només fan bla bla bla i no agafen l’essència del què comporta aquesta moció. 

Exposa que els regidors han votat i votaran i el ponent respecta la seva votació. Un grup 
municipal dirà no a una cosa que considera tan important com aquesta perquè els nostres 
veïns confiïn en nosaltres, els altres consideren que amb la simplicitat i en les paraules ho 
solucionen tot i no amb els fets. Li sembla correcte perquè així anem i fantàstic així confiaran 

en els polítics els veïns. 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA  

Sra. Montse Mindan.- Diu al senyor Álvalrez que si es queixa que a una cosa tan simple els 
regidors han donat molta resposta. L’alcaldessa considera, precisament, la democràcia i el fet 
que hi hagi debat en un ple, es tracta d’això, de poder donar-li la resposta. Per tant, queixar-se 

de 20, 25 minuts o 1 hora si fa falta, no té gaire sentit.  

Justament, el que volen és explicar el sentit del seu vot, a la qual cosa hi tenen dret i demana al 
senyor José M. Álvarez que no ho limiti tant perquè no és tan simple. 

Una altra cosa, també és recomanar-li que faci un estudi de què fa el Consell Comarcal, de qui 
haurà de pagar la feina que fa el Consell i li assegura que només amb les aportacions que es fa 
als polítics no aconseguirà pagar les escoles bressol. Hi ha feines que s’hauran de continuar 
fent com la d’avui de donar feines a joves, l’OCUPAL i tantes altres coses que fan els consells i 

que algú les haurà de fer i no es podran anul·lar.  

Per tant, reitera, li aconsella que primer demani què fa un consell comarcal. 
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Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: UN (1) José M. Álvarez.  

Vots en contra: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, 
Anna Jorquera, Francesc Giner, Fèlix Llorens. 

Abstencions: VUIT (8) Joan Plana, Éric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez, Manuel Escobar, Angel Tarrero i José A. Valdera. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara no aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada.  

 
 
13. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC I EL PARTIT SOCIALISTA DE 

CATALUNYA I ELS REGIDORS QUE S’HI VULGUIN AFEGIR PER DECLARAR EL 
COMPROMÍS INEQUÍVOC DE L’AJUNTAMENT DE ROSES EN DEFENSA DE LA 
LLIBERTAT D’EXPRESSIÓ I DE SUPORT ALS ENCAUSATS PER LES SEVES 
REPRESENTACIONS ARTÍSTIQUES. 

 

El senyor Gerard Teixidó, del Grup Municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya-AM, 
presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 
- Atès que la llibertat d’expressió, especialment la que afecta la llibertat per a fer humor i a la 
lliure expressió artística, és un dels elements fonamentals de qualsevol democràcia de qualitat. 
De fet, la pròpia Constitució Espanyola de 1978, a l’article 20 diu: 
“Se reconocen y protegen los derechos: 
a) A expresar y difundir libremente los pensamientos, ideas y opiniones mediante la palabra, el 
escrito o cualquier otro medio de reproducción. 
b) A la producción y creación literaria, artística, científica y técnica.” 
 
- Atès que en les passades celebracions del carnaval, dos titellaires de l’entitat artística “Titeres 
des de abajo” van ser detinguts, empresonats i encausats per a una representació artística que 
va tenir lloc a la ciutat de Madrid, que va ser denunciada pel Govern espanyol en considerar-se 
de contingut no apropiat. 
 
- Atès que aquest fet suposa un atac sense pal·liatius i del tot inacceptable a la llibertat 
d’expressió. Suposa també una mostra de l’acció del govern espanyol contra qualsevol 
manifestació social crítica i de com la llei de seguretat ciutadana, coneguda com a “ley 
Mordaza” coarta les expressions artístiques que no s’haurien de considerar mai actes delictius. 
 
- Atès que aquesta no és la primera vegada que l’Estat espanyol realitza accions en aquest 
sentit, que afecten llibertats bàsiques com la de premsa, la d’activisme polític o la de creació 
artística. En són bons exemples el tancament del diari Egunkaria, el segrest de la revista El 
jueves, les investigacions d’Ajuntaments per aprovar mocions de suport al Parlament, els 
judicis contra activistes per cremar fotos o banderes o l’aprovacó de la propia “ley mordaza”. 
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- Atès que ja s’ha creat una xarxa de ciutats contràries a accions i iniciatives legals com 
aquestes, la coneguda com a “Red de ciudades libres de mordaza”, a la qual ja s’hi han afegit 
ciutats d’arreu de l’estat i també ciutats catalanes com Barcelona. Una iniciativa promoguda per 
la plataforma “No Somos Delito”, formada per 70 organitzacions d’activistes, juristes y 
ciutadans amb la voluntat d’informar sobre el significat de la Reforma de Codi Penal i la Llei de 
Seguretat Ciutadana. 
 
- Atès que és obligació de tota institució que s’autodefineixi com a demócrata vetllar pel 
respecte a aquest dret i denunciar-ne obertament qualsevol vulneració. 
 
PER TOT AIXÒ, PROPOSEM AL PLE DE ROSES EL SEGÜENT ACORD: 
 
- PRIMER. Declarar el compromís inequívoc de l’Ajuntament de Roses amb la llibertat 

d’expressió i garantir que respectarà i defensarà aquesta llibertat en totes les manifestacions 
que puguin tenir lloc a la nostra ciutat. 
 
- SEGON. Manifestar el més enèrgic rebuig a la causa oberta contra els titellaires de “Títeres 

des de abajo”, entenent que l’atac contra ells suposa, en el fons, un atac contra els drets i les 
llibertats bàsiques de tots els ciutadans de l’Estat, també els de Roses. 
 
 
- TERCER. Demanar al Govern espanyol que retiri qualsevol denuncia contra els titellaires pel 

contingut de les seves representacions artístiques i que abandoni la seva actitud repressiva 
contra les formes d’expressió pública crítiques. 
 
- QUART. Exigir al Govern espanyol la retirada immediata de: la llei orgànica 4/2015, de 30 de 

març, de Protecció de la Seguretat Ciutadana; la llei organica 1/2015, de 30 de març, per la que 
es modifica la llei orgànica 10/1995, de 23 de novembre, del Codi Penal; i del pacte 
antiterros¡rista (que dóna lloc a la llei 2/2015). I amb aquest rebuig, inscriure l’Ajuntament de 
Roses com a una de les ciutats lliures de mordassa de la Plataforma “No Somos Delito”. 
 
- CINQUÈ. Fer arribar aquest acord a l’Ajuntament de Madrid, al Govern espanyol i a la 

plataforma “No Somos Delito”. 

 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- La intenció d’aquesta moció, tal com diu el text, és: 

1. Entrar dins de la xarxa “Red de ciudades libres de mordaza”, promoguda per plataforma de 
“No Somos Delito”. 

2. Denunciar aquesta causa oberta contra els titellaires que van fer la seva funció a Madrid. 
 
Des del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya volem defensar la llibertat 
d’expressió en tots els seus àmbits i, sobretot, en l’àmbit de l’humor i de la creació artística.  
 
Alhora, la fervent actualitat ha anat donat altres casos, com el de fa un parell de setmanes a la 
Gala dels Premis Ciutat de Barcelona, on una poetessa va llegir un poema i tot seguit càrrecs 
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del Govern de l’Estat espanyol van voler denunciar-la i que se li apliqués el Codi penal. I com 
aquests altres casos que trobaríem si busquéssim. 
 
Així mateix, es llegeix entre línies que, el Govern aplica aquesta suposada “ley mordaza” 
segons els seus criteris personals, creences religioses o ideologies, cosa que no pot ser mai 
bona, perquè realment no és democràtic quan es basa en criteris subjectius. 
 
Per tant, esperen que diversos grups s’hi vulguin afegir i que la moció es pugui aprovar. Alhora 
vol fer un agraïment especial al Partit dels Socialistes els quals s’hi han afegit ja d’entrada.  
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 
Sr. Antonio Rodríguez.- Li agradaria fer un comentari didàctic perquè, diu, estem vivint uns 
moments molt difícils a Europa, Espanya, Catalunya... La democràcia ha viscut èpoques millor.  
 
Potser aquest regidor té una percepció de certa enyorança, però creu que la vulneració que 
s’està vivint a Europa dels drets fonamentals és, com a mínim, brutal i sembla que les coses no 
van a millor. Independentment de tot el tema de la representativitat, els representants dels 
ciutadans han d’aplicar el concepte de la majoria quan es fan normes, i tothom entén que es 
fan a fi de bé i que, evidentment, són complexes perquè la societat així ho és i de vegades, fins 
i tot, són difícils d’entendre i contradictòries. Però en els temes fonamentals, el principi de 
racionalitat i ètica, diu, és bàsic; i això s’ha de tornar a explicar perquè el que a un li sorprèn és 
que la ciutadania no ho entengui. En aquestes coses del populisme, la gent està irascible i 
enfadada per situacions molt greus, però hem d’apel·lar als principis ètics fonamentals i aplicar-
los a la realitat en la mesura del possible.  
 
Dit això, i en relació amb aquesta moció, explica que el seu grup municipal els donarà suport 
per una raó. De vegades, aquests partits nous d’esquerres, que també fan servir el populisme, 
tenen una tendència a excedir-se en la seva passió i contracten el que contracten i 
s’equivoquen. Aquest regidor considera que un espectacle per adults era una mala opció i,  
segurament, a Madrid tenen un sentit de l’humor crític diferents al dels catalans, o no, però en 
tot cas es van enfadar.  
 
Ara bé, d’aquí a què un jutge agafi uns titellaires i els foti a la presó amb base al Codi penal, és 
un excés. I no és aquest regidor qui ho diu, sinó que ho diuen diferents jutges, concretament 
l’Associació de Jutges per la Democràcia. Fa uns dies, el seu president, a través de la Cadena 
Ser – emissora “afí”- va dir: “ens estem excedint en un moment en què el tema d’ETA, en 
principi, va de baixa”.  
 
Així mateix diu, quan hi havia violència per temes d’analtació del terrorisme teníem 3 o 4 
denúncies, ara en tenim 50, i això no s’explica. I no s’explica perquè estem vivint una època 
democràtica diferent i, fins que no posem una racionalitat a tot això, passen coses com 
aquestes les quals, reitera, són un excés. I creu que s’ha d’exposar perquè és important que 
s’expliqui.  
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No és que estigui d’acord en el concepte o en el fet, sinó que es tracta d’un excés, i el principi 
de racionalitat ha de ser fonamental a l’hora d’aplicar la llei. En relació amb això vol dir només 
dues frases:  

 Fa 300 anys Voltaire va dir: “No estic d’acord amb el que dius però jo defensaré amb la 
meva vida el teu dret a expressar-ho”.  

 Ernest Lluch, curiosament, abans que el matessin els pro etarres a Sant Sebastià - 
moment en què hi havia una petita “treva trampa”- en un acte a l’alcalde de Sant 
Sebastià, mentre l’escridassaven va dir una frase per tothom coneguda que és: “Crideu 
si us plau, que mentre em crideu no matareu”. 

 
Tot això, considera que expressa la voluntat dels socialistes en aquest aspecte i és per aquest 
motiu que el seu grup municipal emetrà un vot favorable a la proposta.  
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 
 
Sr. Manel Escobar.- Diu que avui als regidors sí que els interessa parlar de la Constitució 
espanyola i es diguin i es reflecteixin els drets que recull Constitució. 
 
En relació amb la llibertat d’expressió recorda el 17 de març de 2001 – Santos Santamaría, i es 
pregunta si això va ser llibertat d’expressió; si li van demanar o li van preguntar alguna cosa al 
senyor Santamaría. 
 
En l’acte de l’altre dia a Madrid, en el qual hi havia nens i no només adults, hi havia un cartell 
que hi no pintava res. Considera que no era apologia de cap cosa bona sinó d’alguna dolenta, 
apologia del que hem passat i patit, de tota aquesta gent que ha deixat famílies orfes, pares, 
fills... I reitera si  creuen que això és la llibertat d’expressió.. O el cas de Miguel Àngel Blanco a 
qui tampoc ningú no li va preguntar.  

 
Diu que fins i tot pot es podria arribar a pensar que el que es va fer a la lleva no es va fer amb 
mala fe, però es va fer, i aquí a Roses això s’ha patit molt, i no tan sols en no donar-li  
recolzament perquè això, diu, ja seria la reostia – amb perdó de l’expressió. Però la proposta 
també diu que es modifiqui el pacte antiterrorista i en llegir això es demana on anirem a parar.  
 
Es pregunta si no s’han pensat que el que s’hauria de presentar a la sala de Plens de 
l’Ajuntament de Roses serien mocions en les quals hi hagi iniciatives per tirar endavant coses 
que realment siguin d’interès dels rosincs. Creu que és d’això del què s’ha de parlar, del que 
ens interessa a nosaltres. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 
 
Sr. José Manuel Álvarez.- Ciudadanos quiere dejar constancia de que su partido está a favor 
de la libertad de expresión y la defensa de la misma en cualquier lugar de nuestro país. Que 
debe realizarse siempre con un clima de respeto y concordia en cualquier régimen 
democrático.  
 
Vol recordar que fa quinze anys que és mestre d’escola i, amb la seva experiència personal, 
mai hauria pogut pensar que un acte en el qual hi haguéssin nens sortissin aquestes escenes: 
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el penjament d’un jutge, la violació d’una dona... Li consta acreditat que molts d’aquests nens 
van plorar per sentir ferida la seva sensibilitat.  
 
Imaginin-se vostès, diu, que van a passejar a veure unes titelles amb els seus fills o néts i el 
que veuen és una dona penjant un jutge, un home violant a una persona.. i demana als 
regidors si creuen que això és una bona llibertat d’expressió i si deixarien que els seus nadons 
o els seus néts miressin aquestes coses. Sincerament, diu, ell no. 
 
Per si això no fos prou important, explica que, en acabar l’acte es va mostrar el rètol en favor 
d’una banda terrorista que també va motivar que els pares truquessin a la policia. Demana als 
regidors que, si us plau, facin una mirada al seu costat i es preguntin si això és un exercici de 
llibertat d’expressió. Exposa que qui primer ho va denunciar va ser el propi ajuntament – de 
color polític Podemos- i aquest és l’estat opressor, diu, que només aquests regidors veuen. 
 
Però el que realment el sorprèn molt negativament és que un partit polític de Roses defensi 
aquests fets i que els anomeni drets d’expressió. Recorda que el dia 17 del mes vinent, farà 
quinze anys que es va patir un atemptat a Roses on va perdre la vida el mosso d’Esquadra, 
Santos Santamaría i en el qual també va resultar ferit el policia local José Luis Redal.  
 
Desde Roses debemos expresar nuestro total respeto a las instituciones judiciales  i que elles 
siguin les que prenguin les mesures oportunes. Afegeix que el diari Gara des de 1999 s’està 
venent a 1,50 euros.  
 
Per tant, dirigint-se als senyors d’Esquerra Republicana, tenint en compte que algun dels seus 
membres treballen amb nens, els demana si ells compartirien un esdeveniment com aquest 
amb els nens amb els quals treballen, perquè aquest regidor considera que no.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA 
 
Sr. José A. Valdera.- La moció parla de declarar el compromís inequívoc de l’Ajuntament de 
Roses amb la llibertat d’expressió i garantir que es respectarà i defensarà aquesta llibertat en 
totes les manifestacions que puguin tenir lloc a la nostra ciutat.  
 
És evident que Unió està a favor de l’exercici del dret a la llibertat d’expressió, com no pot ser 
d’una altra forma. Ara bé, si en alguna cosa no hi estem d’acord en aquest punt és, 
fonamentalment, en la utilització de l’expressió “totes”. És a dir, quan vostès parlen de “totes les 
manifestacions que puguin tenir lloc en la nostra ciutat”.  
 
És evident que la llibertat d’expressió és un dret fonamental però, com qualsevol altra dret, s’ha 
d’exercir amb responsabilitat i comporta certes obligacions. No es tracta d’un dret absolut, sinó 
que té limitacions com, per exemple, quan es vulneren els drets d’altres persones: dret a 
l’honor, dret a la intimitat (també drets fonamentals), incitació a l’odi, apologia de la violència, 
injuries, calumnies.  
 
És en aquest moment, en què es vulneren altres drets i llibertats, és quan el dret a la llibertat 
d’expressió deixa de ser un dret i pot convertir-se en una falta o delicte. Serà en aquest cas 
quan, el jutge o jutgessa, haurà de decidir si aquesta actuació emparada en la llibertat 
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d’expressió és motiu d’infracció i, en cas afirmatiu, dictar sentencia, això sí, sempre escoltades 
les parts, com tot estat democràtic.  
 
Per exemple, és el cas al qual vostès es refereixen en el punt 2, la causa penal oberta contra 
els titellaires a Madrid. Una causa que està subjudice i que, per tant, correspondrà pronunciar-
se al Jutge que porta el cas, i no al govern. Vull recordar que cal deixar treballar a la justícia 
sense pressions ni ingerències polítiques.  
 
Per tant, torno a incidir, serà el jutge qui decidirà si, en aquest cas concret, preval el dret a la 
llibertat d’expressió vs altres drets presumptament vulnerats, segons les víctimes. Pel que fa a 
l’exigència de retirar la LO de protecció de la seguretat ciutadana, la LO de modificació del Codi 
penal, etc., entenen que, des del ple d’un Ajuntament, no podem exigir retirades d’un seguit de 
lleis orgàniques que, agradin més o menys, estan vigents en aquests moments sinó que, en tot 
cas, el que cal, és cercar els consensos necessaris i exigits en els òrgans legitimats 
constitucionalment per a modificar la Llei o, si s’escau, aprovar una nova Llei que derogui 
l’anterior. Com vostès saben, aquesta competència correspon a les Corts Generals, per una 
majoria qualificada donat el rang normatiu de la norma.  
 
En aquest sentit, tant Esquerra Republicana de Catalunya com el Partit Socialista que han 
recolzat aquesta moció tenen representació al Congrés i al Senat i, per tant, serà en aquests 
òrgans constitucionals on hi han de cercar aquests consensos i no en el ple de l’Ajuntament. 
 
Per tot l’esmentat, no podem votar a favor de la moció presentada pel grup d’ERC i PSC. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 
 
Sr. Francesc Giner.- Aquest grup municipal creu que tant oportunista és el Partit Popular o 
Ciutadans, criticant les polítiques d’esquerra, com ho és el grup municipal d’Esquerra 
Republicana, a l’hora d’afegir l’article 4t d’exigir al Govern Espanyol la retirada de la Llei 
orgànica, anant a parar aquí a inscriure l’Ajuntament de Roses com a una de les ciutats lliures 
de mordassa de la Plataforma “No Somos Delito”. 
 
Pregunta si estan d’acord amb les manifestacions neo-feixistes, per exemple, en nom de la 
llibertat d’expressió. Manifesta que el seu grup municipal no votarà en contra de la moció, sinó 
que s’abstindran perquè no ho veuen clar, perquè la veuen oportunista i bastant populista. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Exposa que tant en aquest punt com en la propera moció, com que es tracten 
temes que afecten més a conviccions personals de cadascun dels membres de Convergència, 
el seu grup municipal, com sempre ha fet, donarà llibertat de vot a cadascun dels seus 
membres i, per tant, tots votaran segons la seva consciència i segons els seus pensaments. 
Per la qual cosa, abans o després del vot, també cada regidor de Convergència, amb permís 
de l’alcaldessa podrà explicar el perquè d’una votació o d’una altra.   
 
Dit això, vol explicar el seu vot. En aquest cas, tots estaran d’acord en què, segurament, la 
programació d’aquest espectacle va ser un error pel públic al qual anava dirigida. Això, 
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succeeix alguns cops per bona fe del programador i d’altres per desídia perquè personalment 
sempre ha entès que quan es programa alguna cosa al municipi, primer s’ha de veure l’obra i 
saber a quin públic va dirigida. Per la qual cosa aquí estarien tots d’acord que es va fer fatal a 
l’hora de programa aquest espectacle en una franja on podien haver-hi famílies amb els infants 
els quals tampoc calia que veiessin aquestes coses. 
 
Comenta que sempre ha cregut ser un ferm defensor de la llibertat d’expressió, perquè no hem 
d’obviar que estem en un país on constantment se’ns ha maxacat aquest dret i on 
constantment se’ns ha impedit manifestar-nos lliurement. El gran exemple que tindríem seria 
als anys 90 quan en aquest país, els que ja érem independentistes, vàrem voler treballar 
perquè en els Jocs Olímpics de Barcelona es visualitzés que Catalunya volia ser un país lliure, 
però va haver-hi una repressió brutal pels diferents òrgans de l’estat català i de l’estat espanyol 
en contra de la gent que pensàvem d’aquesta manera.  
 
Tampoc dirà que li agrada el redactat d’aquesta moció perquè, personalment, ja fa temps que 
no utilitza la Constitució per defensar les seves opinions personals. Li agradaria més agafar o 
l’Estatut d’Autonomia de Catalunya o la Declaració Universal dels Drets Humans o la Carta 
Europea dels Drets, que segurament reflectirien molt més bé el seu pensament personal, que 
no pas aquesta Constitució que sempre ha considerat com bastant anacrònica. 
 
Quant als punts, tot i que ja ha dit qui hi votarà a favor – tal com també ha manifestat el 
portaveu del grup municipal de Gent del Poble- creu que el punt número 4 també grinyola una 
mica i no troba gaire sentit que estigui aquí. Per tant, diu sí al fet que Roses sigui un municipi 
que defensi la llibertat d’expressió, sí a manifestar el rebuig perquè s’ha exagerat i s’ha tret de 
context, i no creuen que per una actuació teatral de titelles s’hagi de portar a ningú a la presó ni 
aplicar-li la Llei antiterrorista, sí a demanar també al Govern Espanyol que retiri aquesta actitud. 
Però no acaba d’estar d’acord amb tota aquesta amalgama de lleis i normes que apareixen en 
el punt quart. 
 
Tot i així, aquest regidor manifesta que donarà suport en aquesta moció. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Per resumir-ho una mica tot, diu que està clar que l’espectacle no era 
adequat per a l’edat a la qual es va oferir, però en tot cas, és un espectacle de titelles que es 
pot oferir en altres moments i a d’altres públics. Comenta que, personalment, si es trobés amb 
els seus fills davant d’aquest espectacle, si no li agradés, s’aixecaria i marxaria, però no 
posaria a ningú a la presó. 
 
Llegeix l’article 573 de la Llei orgànica de 1995 del Codi penal que és l’anterior a la que es va 
aprovar l’any passat on entra dins la ‘Llei mordaza’:  Se considerará delito de terrorismo la 
comisión de un delito grave cuando se llevará a cabo con la finalidad de subvertir el orden 
constitucional, desestabilizar gravemente el funcionamiento de las instituciones políticas o de 
las estructuras económicas o sociales del Estado, alterar gravemente la paz pública, 
desestabilizar gravemente el funcionamiento de una organización internacional, provocar un 
estado de terror en la población o en una parte de ella. 
Llegit això pregunta als regidors si realment creuen que un espectacle de titelles feia tot això i 
personalment considera absolutament que no.  
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S’ha fet referència a l’atemptat que hi va haver a Roses fa quinze anys, quan el ponent en tenia 
deu, i explica que se’n recorda perfectament perquè va estar una nit sencera sense dormir. 
Personalment li ha fet mal que s’utilitzés això com a justificació perquè un acte com aquest no 
es pot justificar per res, i molt menys dins d’aquest context. Estem parlant de no prohibir 
algunes representacions artístiques i defensar la llibertat d’expressió la qual està en contra de 
qualsevol acte terrorista que es pugui esdevenir, i que espera que no torni a passar enlloc més, 
ni aquí ni a cap altre lloc més. Per tant, reitera que li ha fet mal aquest comentari. 
 
Creu que aquesta moció no és oportunista. De fet, diu, a Roses ens podem trobar en qualsevol 
moment que els programadors culturals i festius de la nostra ciutat, els treballadors de 
l’Ajuntament que programen les activitats i obres de teatre que venen al municipi, els 
espectacles de carrers que es duen a terme durant la festa major... en qualsevol moment ens 
podem trobar, doncs, que hi hagi alguna obra de teatre o espectacle que estigi dins del dubte. 
Per tant, diu que és una moció que toca molt de peus a terra perquè ens hi podem trobar en 
qualsevol moment.  
 
Per acabar, dir que quan s’estava a punt d’aprovar la ‘llei mordaza’ des de l’ONU diferents 
experts varen alertar de com n’era de negativa aquesta llei per un país, i deien coses com per 
exemple: los expertos independientes afirmaron que el texto del proyecto de ley incluye 
definiciones amplias o ambiguas que abren el campo a una aplicación desproporcionada o 
discrecional por parte de las autoridades. Señalaron también que la definición de los delitos de 
terrorismo y las disposiciones relativas a la criminalización de los actos de incitación y 
analtezimiento o justificación de terrorismo son excesivamente amplias y imprecisas. Tal como 
esta redactado la ley antiterrorista podría criminalizar conductas que no constituirían terrorismo 
y podria resultar entre otros, en restricciones desproporcionadas al ejercicio de la libertad de 
expresión. Com, creu ha sigut el cas dels titellaires. 
 
Finalment, espera que la propera constitució catalana, també tingui en compte aquest dret, el 
pugui millorar i aplicar de forma real i no com s’ha aplicat fins ara des de la Constitució 
espanyola. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 
 
Sr. José M. Álvarez.- Dirigint-se al senyor Marc Danés, li diu que ‘Déu n’hi do’, perquè creu que 
el comentari que ha fet de “Espanya és anacrònic” diu molt d’ell.  
 
En resposta al senyor Gerard Teixidó qui ha dit que espera que no passi mai més, comenta 
que si deixessin de fer aquests actes, això no passaria mai més. Espera que no hi hagi més 
actes i paz pública. Pregunta al senyor Teixidó què creu que passaria si aquest regidor agafés 
una estelada i anés a un cert lloc de Roses a cremar-la, si realment creu que no passaria res.         
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNA  
 
Sr. José A. Valdera.- Dirigint-se al senyor Teixidó, qui ha reconegut que aquest espectacle no 
era adequat per menors, li diu que personalment desconeix si vulnera o no la norma que acaba 
de descriure.  
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És evident que el dret a la llibertat d’expressió, com ja ha dit abans, no és un dret absolut i, per 
tant, s’han de respectar altres drets i el dret d’una persona acaba quan comença el dret d’una 
altra per la qual cosa, tothom té el dret a denunciar si s’ha sentit ofès.  
 
És per això que en aquest cas serà el jutge qui determini si s’ha vulnerat alguna norma i decidir 
si hi ha hagut algun tipus d’infracció penal que no cal que sigui delictiva també pot ser una falta. 
En definitiva, tenir en compte que el dret a la llibertat d’expressió no és un dret absolut.  
 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: SIS (6) Marc Danés, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó i 
Antonio Rodriguez 

Vots en contra: QUATRE (4) Manuel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Álvarez i José A. 
Valdera.  

Abstencions: CINC (6) Montse Mindan, Carles Pàramo, Anna Jorquera, Juan M. Fernández, 
Francesc Giner i Fèlix Llorens   

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 
EXPLICACIÓ DEL VOT 
 
Sr. Carles Pàramo.- Exposa que fa un moment s’ha parlat de compatibilitat de diputats, ara 
acabem de parlar de llibertat d’expressió i d’aquí a un moment parlarem d’ànecs i baques.  
 
Diu que no vol restar importància als temes que s’han tractat, però lamenta profundament que 
passat deu mesos des de les eleccions encara no s’hagi presentat al Ple cap moció que 
serveixi per millorar la qualitat de vida dels rosincs i rosinques. 
 
Seria interessant veure en aquest Ple una moció que ens mogués a iniciar per exemple: la 
recollida de signatures que facin donar comptes als promotors dels recursos administratius i 
judicials que tenen paralitzada, des de fa més de sis anys, la zona industrial; o una recollida de 
signatures entre els rosincs i les rosinques que doni un impuls en el sentit de resoldre de forma 
consensuada la paralització que pateix el projecte de El Bulli. Aquestes mocions serien molt 
ben rebudes. 
 
Esperaven que amb allò de la política nova hi hauria idees i iniciatives, no per arreglar el món 
en aquesta sala, perquè diu el món és molt complicat, sinó per arreglar el poble de Roses, que 
per això ens hem presentat a les eleccions.  
 
Considera que falten mocions que expressin idees a favor del progrés de Roses: concretes, 
sostenibles, objectivables i de possible aplicació a Roses. És el repte i compromís de tots els 
que estem asseguts en aquesta taula, tant govern com oposició.  
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Finalment, i tal com ha dit el portaveu del seu grup municipal senyor Marc Danés, vol agrair a 
Convergència i Unió que, com sempre fa en temes que afecten a la llibertat de consciència, 
doni als seus regidors aquesta llibertat absoluta per expressar el seu pensament.  
 
 
EXPLICACIÓ DE VOT DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Explica que està completament a favor de la moció però li grinyola el punt 
número 4, i més que res per desconeixement. No és experta per decidir que es retiri un pacte 
antiterrorista perquè en moltes de les coses que expressa, segurament, hi estaria d’acord.  
 
També considera que hi ha un límit, en tot cas no pot ser que aquest sigui una denúncia penal 
el fet que hi hagi uns titellaires o llegir un poema. És per això que el seu vot ha estat el 
d’abstenció. 
 
 
 
14. MOCIÓ PRESENTADA PER GENT DEL POBLE DE ROSES I GRUPS MUNICIPALS I O 

REGIDORS QUE S'HI VULGUIN AFEGIR, EN CONTRA DE LA UTILITZACIÓ 
D'ANIMALS VIUS PER FESTES I ACTIVITATS RECREATIVES A ROSES 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Francesc Giner.- Abans de presentar la moció llegeix un preàmbul que diu: 

“Després de tota una legislatura votant en contra de la celebració de la Festa de les vaquilles 
que en estar regulades per llei passaven anualment per aquest Ple, han cregut convenient 

presentar aquesta moció. 

Aquest és el cinquè any consecutiu que Gent del Poble hauria votat en contra de la festa. 
Volem deixar clar que aquesta moció no la presentem coaccionats per cap mena d’estament. 
La presentem com un acte de normalitat dins el que és la nostra feina dins de l’Ajuntament.  

El canvi de format del consistori, amb nous partits que el conformen i els últims esdeveniments, 
fa que el resultat d’aquesta moció estigui molt més obert i amb moltes més possibilitats de 

prosperar. Aquesta és una de les raons per les quals presentem aquesta moció.  

Des de Gent del Poble tenim clar que les entitats organitzadores de les diferents festes que fins 
el dia d’avui es celebren amb animals, mereixen tot el nostre respecte i consideració. I així ho 

hem volgut manifestar en la moció que presentarem. 

Reconeixem la feina per aquestes associacions per millorar, any rere any, les condicions dels 
animals que involuntàriament participaven en la festa. Ho han fet bé i han millorat les seves 
condicions i han reduït considerablement – en el cas de les vaquilles- el temps d’exposició amb 
la gent. D’això no en tenen cap dubte i és per això que rebutgem les acusacions fetes per 
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alguns organismes i entitats animalistes confonent a la gent i faltant a la veritat a l’hora 

d’engegar campanyes en contra d’aquestes festes. 

A Roses no es maltracten ni es torturen animals i, és per això que, ho diem clarament i en veu 
alta. El motiu d’aquesta moció no és cap altre que demostrar el respecte que l’ésser humà li ha 
de demostrar a tots ésser viu. Sense respecte no hi ha convivència. Els animals no trien formar 
part d’aquestes festes i entenem que no es poden utilitzar com si fossin objectes al nostre 
abast. Els animals tenen sentiments i és molt possible que durant aquestes celebracions 

pateixin i passin por; i d’això hi ha una part molt important de la població que n’és conscient.  

Nosaltres, Gent del Poble, no presentem la moció ni per motius polítics, ni per coacció, ni per 
motius identitaris, ni per anar en contra de ningú. Presentem la moció, senzillament, per 
defensar els animals, siguin ànecs, baquetes o animals exòtics dels circs – moció presentada 

també, per nosaltres, en aquest consistori fa uns anys.  

Aquest és el nostre objectiu, aconseguir un món millor per tothom i canviar les maneres de 
divertir-nos. La tradició no pot ser una excusa per continuar fent aquesta festa. Entre altres 
coses perquè, la tradició, neix i s’esvaeix en el temps; i entenem que en ple segle XXI, 
aquestes festes s’han esvair i n’ha de néixer d’altres.”   

El senyor Francesc Giner, en representació del grup municipal de Gent del Poble de Roses, 
presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 
A Roses es celebra a l'agost per la Festa Major l'acte festiu conegut com a “Empaitada 
d'ànecs”. L'”Empaitada d'ànecs” de Roses consisteix a llançar ànecs des d'una barca al mar per 
tal que siguin perseguits i atrapats pels banyistes participants, i portats  fins a la platja de la 
Punta, que reben a canvi un premi quan entreguen l'animal. 
 
A Roses es celebren cada any correbous per la Festa Major de l'agost, també coneguts com a 
“vaquetes de Roses”. L'acte es celebra de conformitat amb la Llei 34/2010, de l’1 d’octubre, de 
regulació de les festes tradicionals amb bous. Les festes tradicionals amb bous, d’acord amb el 
que disposa l’article 6.2.b del Decret legislatiu 2/2008, del 15 d’abril, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei de protecció dels animals, només es poden autoritzar en les localitats i les dates 
en què tradicionalment s’han celebrat. 
 
Aquestes festes són extremadament polèmiques, atès que es considera que estem davant d'un 
supòsit d'abús envers els animals, i es celebren cada any enmig de manifestacions de protesta 
de ciutadans i ciutadanes en contra d'aquest acte, un fet que s'agreuja any rere any.  
 
El rebuig generat es basa en el fet que una molt bona part de la societat, no accepta la 
utilització dels animals per una finalitat d'entreteniment o diversió. La protecció dels animals és 
un valor per a la societat actual. 
 
Entenem aquesta moció en positiu, i entenem que en el moment de la seva presentació cal fer 
un reconeixement  vers les persones que al llarg del temps i especialment en els darrers 15 o 
20 anys, s’han esforçat per a garantir el lluïment de la Festa Major i el manteniment de les 
tradicions populars sempre col·laborant amb l’ajuntament responsable final de la seva 
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organització. Cal donar-los gràcies per la seva dedicació i bon fer, tant en el manteniment de la 
seguretat i l’èxit de la festa com per la voluntat demostrada de mantenir viva la memòria del 
nostre origen com a poble, uns orígens certament ben humils i que mai hauríem d’oblidar.  
 
Volem recordar també, que les celebracions que estem tractant s’ha anant  organitzant, any 
rere any, adaptant-se a les condicions establertes per les lleis que en tot moment eren 
d’aplicació, fet que queda demostrat per les successives sentències judicials favorables a 
l’ajuntament, després de cada denúncia interposada.  
 
Així i atès tot el que s’ha exposat, els grups municipals sota signants, han considerat arribat el 
moment de replantejar de forma voluntària la celebració d’una part de les nostres festes i fer-ho 
seguint els passos de tants altres municipis del nostre i d’altres països que en els darrers anys 
han anat en el mateix sentit. 
 
 I ÉS PER AIXÒ QUE PRESENTEM AQUESTA PROPOSTA D'ACORD: 
 
Declarar Roses com a Vila respectuosa vers els animals i expressar aquesta voluntat 
mitjançant la renúncia expressa a continuar organitzant o col·laborant, directa o 
indirectament o per omissió, en el nostre municipi de cap tipus de festa o activitat lúdica 
que utilitzi animals vius dins la seva execució.  

 
Notificar aquesta decisió del ple de l'Ajuntament de Roses al Parlament de Catalunya 
sol·licitant que adapti en conseqüència el marc normatiu a aquesta nova realitat. En 
concret, demanant la modificació de l'Annex de la Llei 34/2010, de l'1 d'Octubre, de 
regulació de les festes tradicionals amb bous, per tal d'eliminar la localitat de Roses de 
la llista actualitzada dels municipis on se celebren festes tradicionals amb bous. 

 
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sra. Verònica Medina.- Moltes vegades quan parlem de “tradicions” les definim bàsicament 
com un element cultural i sota un vessant tradicional, és a dir, transmetre de generació en 
generació una determinada activitat i ens oblidem el vessant evolutiu que aporta una 
determinada transformació dins d’un nou temps, diverses necessitats socials i una realitat 
constructiva. 
 
És cert que la història ens diu que són signes d’identitat d’un poble però també és evident que 
les tradicions han d’evolucionar i que es pot gaudir d’unes festes de qualitat sense haver 
d’involucrar a cap animal, així mateix, l’administració ha d’estar a l’alçada per a fer front a 
aquests tipus de canvis. 
 
Estem al segle XXI i tenim a l’abast de les nostres mans moltes eines útils per a fer servir amb 
l’objectiu d’arribar a una entesa col·lectiva. 
 
Una d’aquestes eines hauria estat una consulta ciutadana en la qual s’hauria vist clarament 
quina és la voluntat dels ciutadans del nostre municipi en la qual per una banda es començaria 
a fomentar la participació ciutadana, creant un debat fonamentat i per l’altra el poble hauria 
estat el veritable protagonista d’aquesta presa de decisió. 
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Diuen que no va haver-hi temps…. nosaltres creiem que no va haver-hi voluntat política. La 
pregunta sobre la data de la consulta així com la manera de fer-la, és a dir, si es faria amb 
urnes o no, varen ser algunes de les tantes preguntes reiterades en aquesta sala de Ple per 
part del nostre grup municipal. 
 
I diu això perquè el dia 24 de juliol del 2015, l’alcaldessa de Roses conjuntament amb el regidor 
de Festes van anunciar que l’ajuntament celebraria una consulta popular per a copsar l’opinió 
de la ciutadania sobre l’ús d’animals en actes festius. Compromís que no va arribar a tenir ni 
tan sols una anàlisi de preparació per a tirar endavant el seu procés. 
 
Malgrat això, cal remarcar que el ple està legitimat per les urnes per a prendre decisions 
polítiques (com fa en cada una de les seves sessions) i, per tant, la decisió que es prengui serà 
igual de legítima. L’única cosa que lamenten és que l’inici de l’aplicació de mecanismes 
d’empoderament ciutadà reals i efectius es postposarà encara més temps. 
 
Tot i defensar la consulta, la postura d'ERC no ha estat mai de neutralitat. Així doncs, davant 
d’aquesta nova situació, la postura que el Grup Municipal d’ERC sobre aquest assumpte 
només pot ser una, que és, evidentment, donar suport a la moció i votar-hi a favor. Les raons 
del nostre posicionament són de sobres conegudes i, de fet, els he esbossat a l'inici de la meva 
intervenció, però podrien resumir-se en tres eixos principals:  
 

 els animals no han de patir perquè la gent s’ho passi bé 
 que com diu l’article núm. 1 de la Declaració Universal dels Drets dels Animals: “Tots els 

animals neixen iguals davant la vida i tenen el mateix dret a l’existència” 
 perquè considerem important començar des de ja a treballar per una Roses com 

veritable “Ciutat Educadora. 
 
Esperem que la votació d'aquest vespre serveixi per donar el pas endavant que els signes dels 
temps ens demanen que fem com a municipi des de fa anys. Som conscients que és una 
decisió històrica, però creiem que és la millor per a respectar el passat de la nostra vila i, al 
mateix temps, pensar i protegir la imatge que com a ciutat projectem tant en el present com en 
el futur.  
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Primer de tot, vol felicitar als membres del grup municipal de Gent del 
Poble per la coherència durant tots aquests anys per la defensa i protecció dels animals, que 
considera és un valor encomiable per la nostra població. I així recorda, tal com li van fer 
recordar aquest grup municipal a ell en la passada Comissió Informativa, que el 27 de maig de 
2013 es va aprovar una moció – amb el vot a favor de 13 regidors-, de la supressió dels 

espectacles de circ.  

No farà esment a la declaració que es va fer en aquell moment en la Declaració Universal dels 
Drets dels Animals, perquè ja se n’ha fet esment, tot i això, exposa que en l’article 10 també diu 

que cap animal ha de ser explotat pel divertiment de l’ésser humà. 
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El seu grup municipal entén que s’està parlant d’un element ètic fonamental, però que s’ha 
d’entendre – com ja ha dit anteriorment-, que en temes de normes la racionalitat, l’oportunitat i 
la coherència, també s’han de tenir en compte. Hi ha elements que s’han de valorar en 
qualsevol element moral i que és el context en el qual es fa i en cada moment. Entén que en el 
desenvolupament de les nostres comunitats, en la tradició i la cultura, hem de si som capaços, 

també, de garantir els drets dels animals en tots els contexts no només en algun concret. 

Per tant, en cada cas és tant important la imposició d’una norma com el convenciment que 
tinguin els ciutadans de què s’ha d’aplicar, i així en aquest país s’ha anat fent. El 2008 es va 
aprovar el Text refós de la llei de protecció dels animals, en el qual, entre d’altres coses es diu 
que: “ els animals són ésser vius dotats de sensibilitat física i psíquica, que ningú no ha de 
provocar sofriment o maltractament als animals o causar-los estat d’ansietat o por”. Però alhora 
en el seu punt 2 diu: “que resten excloses les festes amb toros o bous sense mort animal, 
correbous en les localitats on tradicionalment se celebren” com seria en el nostre cas. 

En aquests casos, és prohibit inferir dany als animals i la norma també diu - i s’ha de tenir molt 
en compte perquè el tema judicial està sobre la taula- que: “els ajuntaments o els ens locals 
supramunicipals, per si mateixos o mitjançant associacions de protecció d’animals... han de 

confiscar els animals de companyia o en cas que es produeixin maltractaments o tortura”. 

Així mateix diu: “està prohibit filmar escenes fictícies de crueltat, maltractament o sofriment 
d’animals sense l’autorització administrativa”. Això ho diu perquè és veritat que es produeixen 
filmacions, algunes intencionades i d’altres no, i l’excés de zel també pot induir a aquestes 

coses. 

Comenta que troba a faltar una cosa molt clara, que el ponent no ha acabat d’explicar del tot i 
que al final és el fet, i és si consideren que els ànecs són maltractas o no. El grup municipal 
dels socialistes consideren que sí i per una raó: creuen que situar un animal fora del seu 
context, en un medi aquàtic, en mig de gent, no garanteix a l’organització, de cap de les 
maneres, que no es pugui maltractar l’animal. És a dir, no hi ha cap mesura, que pugui evitar 
un cert maltractament a l’animal. Per tant, consideren que és una festa que, en aquest sentit, 
ha de canviar. 

Ara bé, la moció diu que el municipi es nega a organitzar qualsevol actuació amb animals. En el 
seu context, cultura i situacional, pensen que s’ha de ser prudents en dir això perquè, per 
exemple, quan hi ha una norma del correbous que intenta garantir una certa protecció 
d’aquests animals – que s’ha d’aplicar-, tant l’Ajuntament com les entitats protectores estan 
obligades a protegir les condicions en les quals es fa aquesta festa en un entorn que malgrat 
ser difícil i que aquest regidor, personalment pot estar en contra, té unes certes garanties, els 

agradi més o menys. 

Per tant, no entén que al final de la moció es digui que l’Ajuntament faci esment exprés als 
correbous, per coherència amb la moció que es va aprovar que deia que aquesta festa era 
tradicional. Demana als membres de Convergència que tinguin en compte que, en el seu 

moment, van votar a favor d’aquesta festa tot i que, evidentment, poden canviar d’opinió.  
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Creu que és un moment que, com a poble, podem entrar en diàleg amb les diferents entitats 
del poble i arribar a solucions coherents. Ell personalment planteja bàsicament tres qüestions: 

1. En el tema dels ànecs, li consta que les entitats tenen voluntat d’acabar amb el tema dels 
ànecs vius. Creu que amb un temps raonable es podria arribar a un acord i es podria posar 

a sobre de la taula.  

2. En relació amb els correbous creu que hi ha dues coses que es poden fer: per un costat, 
ser molt exigents en la forma i el fet; i per l’altre, en aquest cas creu que sí es podria fer un 
referèndum, perquè de fet es va votar a favor que aquesta festa fos tradicional i la tenim 

catalogada dins d’un catàleg.  

En tot cas, si l’Ajuntament no vol o no desitja – per voluntat política- participar en aquesta festa, 
si nosaltres demanem la seva retirada, estem impossibilitant que ningú organitzi aquesta festa. 
El que estem fent, bàsicament, és prohibir els correbous; entén que si la població ho demana, 
el Govern de la Generalitat o el Parlament, en tot cas, la retirarà de la llista de festes 

tradicionals.  

Perquè un altre cas, nosaltres no estem negant l’organització d’altres esdeveniments amb 
animals. Per tant, aquí va la seva tercera proposta que és: 

3. Que a Roses es faci una ordenança de protecció d’animals i que, com diu el senyor 
Carles Pàramo, siguem prou creatius si volem fer coses per Roses. I una de les coses 
que es podria fer pel municipi seria la redacció d’una ordenança que fos la més pionera 

possible en aquest tema.  

Per tant, exposa que condicionarà el seu vot en funció de què es retiri el tema de la retirada de 
la festa del correbous, perquè el seu grup municipal considera que això està condicionant que 
algú pugui organitzar una festa en condicions o no. En tot cas, això no és óbice perquè 

l’Ajuntament controli que aquesta festa es faci en condidions. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

Sr. Manel Escobar.- La verdad es que hay una realidad y no quisiera extenderse mucho pero, 
dice, no queramos ser mas papistas que el papa que si esta moción hoy se aprueba nos 
quedamos sin vaquillas y sin empaitada d’ànecs. O sea esto es lo que hay. Considera que aquí 
se habla mucho, se llenan la boca diciendo que Roses es un municipio que tiene respeto por 
los animales. Evidentemente que su grupo municipal así lo confirma que Roses es un municipio 

que no daña a los animales en sus fiestas, cosa que también afirman.  

Pero el grupo municipal del PP va a votar en contra de la moción porque este grupo quiere que 
las tradiciones de Roses se sigan celebrando, quieren que las baquillas como empezaron a 
principios de los años 80 y queremos els ànecs els quals, dintre de tres anys, farà 100 anys 

que se celebra aquesta empaitada d’ànecs.  
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A més a més, cada vegada es mira més el tracte a l’animal. De fet hi ha controls, el veterinari, 
la policia, el SEPRONA… Aquest regidor comenta que no entén perquè Roses ara no pot 

continuar amb les seves tradicions.    

Exposa que tant el senyor Àngel Tarrero com ell mateix van néixer a Roses a 100 metres d’on 
es feien les cucanyes. I es pregunta perquè no es pot continuar amb això, si ens emplenem la 
boca de dir que a Roses és té respecte pels animals. 

Reitera que los del PP, el senyor Àngel Tarrero y el mismo, van a votar a favor de que se sigan 
celebrando las vaquillas porque siempre se han hecho y cada vez con mas control. I els ànecs 
que també continuïn exactament igual i creu que no s’ha de fer tanta demagògia de tot això i, 

com a rosinc, pensa que les tradicions han de continuar. 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
 
Sr. José Manuel Álvarez.- Manifesta que també serà molt clar i dirà que les persones que 
organitzen aquestes festes tradicionals son les primeres que respecten i tenen cura d’aquests 
animals, i se’n cuiden molt. Hi ha actes notarials, instructors que ensenyen com s’ha d’empaitar 
als ànecs, hi ha persones que es cuiden de mimar i estimar els ànecs, i el mateix passa a les 
vaquilles.  
 
Per tant, reitera que el seu grup municipal vol les tradicions i si aquestes no estan aprovades 
aquest any, quan d’aquí tres anys Ciutadans de Roses estigui a l’equip de govern, tornaran les 
tradicions. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNA 
  
Sr. José A. Valdera.- La seva proposta d’acord – declarar Roses com a vila respectuosa vers 
els animals-, aquest grup municipal la troben del tot correcta i, per tant, en aquest punt, la 
subscriuríem sense cap mena de dubte.  
 
Ara bé, una cosa és declarar la vila respectuosa amb els animals i, una altra, és prohibir 
qualsevol tipus d’activitat lúdica que utilitzi animals vius. Seguint aquesta línia, no es podria fer 
una exhibició de gossos per a la recerca de persones o drogues, que fan una gran labor social i 
del tot necessària. Tampoc es podria fer a Roses una fira o festa amb la participació de cavalls, 
com fan els veïns de Castelló d’Empúries a la Fira de Trobadors, o una fira ramadera amb 
animals vius, com fan a moltes poblacions del nostre entorn i que alhora ajuden a millorar la 
situació econòmica del municipi.  
 
Per tant, creiem que aquesta moció s’ha portat a l’extrem i els extrems mai són bons. Estimats 
companys, no tot és blanc o negre, hi ha matisos i vostès no han estat capaços de trobar 
aquests matisos. No totes les activitats lúdiques, en les que hi pugui haver la participació de 
persones i animals han de comportar sofriment o maltracte pels animals, ans el contrari.  
 
Ara bé, dit això, volem creure que, l’esperit inicial de presentar una moció com aquesta, era la 
de suprimir l’empaitada d’ànecs, que és del que gairebé parlen els mitjans de comunicació i 
que ha creat tanta expectació mediàtica. Ara bé, lluny de debatre únicament aquesta festa, que 
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no disposa d’un empar legal, fet que ha comportat la presentació de múltiples denúncies que, 
per a ser justos, i fins a la data, sempre han estat arxivades o, lluny de debatre sobre la festa 
de les vaquetes que, en aquest cas, sí que disposa d’empar legal a través de la Llei 34/2010, 
vostès han portat el debat a l’extrem i han perdut l’oportunitat de cercar els consensos que, 
molt possiblement, haurien trobat si no s’hagués escollit aquest camí extrem de prohibició 
radical.  
 
Per acabar, cal dir que no hagués estat de més consultar als ciutadans i ciutadanes de Roses, 
mitjançant un referèndum consultiu al qual moltes vegades s’ha fet esment en aquesta sala de 
plens. 
 
Sobretot, abans de proposar una mesura tan dràstica com aquesta, de renunciar a organitzar o 
col·laborar, directament o indirectament o per omissió, cap tipus de festa o activitat lúdica que 
utilitzi animals vius. Principalment, quan el grup que presenta la moció, tot i que ha defensat 
sempre aquesta postura, no deia res d'això en el seu programa electoral, com un compromís 
sine qua non.  
 
Per tant, no estem d’acord amb la proposta d'acord que presenta el GdP i, per tant, el nostre 
vot no pot ser favorable. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- En aquest cas, com ja ha explicat abans, el grup municipal de Convergència 
donarà llibertat de vot als seus regidors i si li permeten, personalment vol fer una explicació del 
que serà a continuació el seu vot. 
 
S’afegeix als companys que diuen que hauria sigut millor fer una consulta popular i que el poble 
de Roses hagués pogut expressar lliurement el seu sentir cap a aquestes dues festes 
tradicionals. Però, alhora, cap a tot el que diu la moció, perquè tot i que aquí s’està centrant en 
dues festes, la moció va molt més enllà i no parla només d’ànecs o vaquilles sinó que parlarà 
de cavalls, de gossos, etc.  
 
Per tant, tot i no fer aquesta consulta, és evident que nosaltres som els representants del poble 
de Roses, que hem estat votats lliurement i que, per tant, tenim la responsabilitat de prendre 
els acords que considerem millors per al nostre municipi. 
 
Com deia, la moció no es basa només en ànecs sí o ànecs no, si els ànecs estan maltractats o 
ben tractats... vaquilles sí o vaquilles no, sí les vaquilles tenen estrès o no... Estem parlant que, 
a Roses, si s’aprova aquesta moció, a partir de demà, no es podrà fer cap activitat lúdica on hi 
concurreixin animals. I això vol dir que entitats que defensen – i ho fan àmpliament- el respecte 
cap als animals, no podran fer la festa que fan tradicionalment en la qual passegen gossos i els 
fan fer una sèrie d’activitats. Vol dir que quan hi hagi qualsevol tipus de fira o d’organització, en 
el municipi de Roses, no es podrà accedir a tenir cap mena d’animals. 
 
Posa una sèrie d’exemples com són: La Fira de la Rosa on, com tothom sap, hi havia una sèrie 
d’aus; la Fira d’Hivern o la Fira Rebaixa d’Estiu, on algunes entitats com l’Associació de 
Comerciants, en algun moment havien portat ponis perquè els nens poguéssin gaudir i 
passejar... Tot això, a partir de demà a Roses, tampoc es podrà fer.  
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Tampoc es podrà fer en el cas del pessebre vivent, activitat que realitza l’entitat AROFES, i que 
no sap com es farà aquest any perquè en teoria no podrà haver-hi cap animal. I per tant, diu, 
els reis hauran de seure a terra, igualment com els pastors com ho faran per fer veure que 
estan amb animals... 
 
Així mateix, si es fa alguna una festa, com moltes vegades s’ha donat al nostre municipi, 
d’algunes regions de l’estat com per exemple la festa andalusa, en aquesta tampoc podrà 
haver-hi el passeig o el balls de cavalls ni tota una sèrie d’activitats que entenen que s’hi 
engloben. També en el cas del circ, per exemple – tot i que sí és cert que ara està molt de 
moda que el circ sigui acrobàtic- en algunes actuacions hi ha algun gos, algun cavall o alguna 
actuació que inclou animals i, per tant, a  Roses, aquests circs tampoc podran venir. 
 
És per tot això que aquest regidor entén que aquesta es tracta d’una moció trampa, perquè no 
han estat prou valents per debatre directament les dues festes sinó que s’ha intentat camuflar a 
través d’un ampli espectre que és deixar Roses sense cap mena de festa lúdica amb animals. 
Cosa que personalment, com a persona a qui sempre li han agradat els animals i els defensa, 
entén que precisament perquè la gent tingui respecte cap als animals i les criatures els agafin 
estima, el que s’ha de fer és conèixer-los.  
 
Manifesta que quan venen ponis, cavalls, animals o ve una fira ramadera les seves filles poden   
gaudir d’aquests animals i agafar-los estima; igual que també les porta a d’altres municipis a 
veure’ls. A Roses, si s’aprova aquesta moció no ho podrà fer. 
  
Ho emmarca perquè, tal com ha dit el senyor Antonio Rodríguez, vol que quedi clar que en 
aquesta moció no estem parlant només de les tradicions sinó que, a partir dels propers dies, 
Roses no podrà fer cap activitat amb animals. 
 
Diu que amb el que no pot estar d’acord amb el ponent és, en el fet que ha dit que el grup 
municipal de Defensa del Poble presenta aquesta moció sense cap mena de coacció i li 
demana que no es diguin coses que no són. Creu que tots els representants que estan 
asseguts avui en aquesta taula han estat coaccionats, perquè sigui per un costat o per l’altre 
han rebut trucades, missatges... dient-los: “vota aquí o vota allà”. I, per tant, en algun moment 
algú ha pogut tenir la sensació que se’ls obligava – no dirà paraules més greus perquè creu 
que no calen i tothom ja l’entén – a prendre una decisió cap a un costat o altre.  
 
Per això entén que avui es farà un exercici de democràcia pura on, reitera, el seu partit dóna la 
llibertat de vot i cadascun dels regidors emetran el vot cap a la part que més els toqui com a 
persones.  
 
Tot i que creu que ha quedat molt clar, reitera, que el seu vot serà en contra d’aquesta moció. I 
bàsicament serà en contra perquè aquí s’està dient que Roses no tindrà l’oportunitat de fer cap 
activitat amb cap tipus d’animal. Personalment, al seu municipi, li agradaria que hi hagués 
festes de cavalls o amb qualsevol tipus d’animal. Com li agradaria tenir, també, com en d’altres 
municipis i com els qui han estat seguint el món cultural fa anys que saben que està passant 
per exemple a Empúries, etc... on s’estan fent espectacles de tipus gladiadors i romans, on 
evidentment a Roses no podran venir perquè no sap qui tirarà dels carros, ja que això ho fan 
els cavalls. 
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Per tot això la seva aposta per aquesta moció és estar en contra perquè creu que no hi ha 
hagut la valentia per discutir públicament si s’estava a favor dels ànecs o no i si s’estava a favor 
de les vaquilles o no. I a més a més perquè entén, com ha dit, que va molt imposada per 
imposicions. Se sap que hi ha hagut acords i alguna de les entitats s’ha ofert, en un termini, a 
anar matant la festa lentament i, en un període molt curt de temps –fins i tot dins d’aquesta 
legislatura-, acabar amb aquesta festa. 
 
Per acabar torna a insistir que el seu vot és en contra d’aquesta moció perquè, tot i que tothom 
entén que malgrat es voti en contra de la moció tots estan a favor del bon tracte als animals, 
tots estan a favor de defensar-los i cuidar-los perquè és una cosa que, evidentment, ja està 
molt estesa i tots la tenim incorporada, però en tot cas, el seu personal serà en contra de la 
moció. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT  
 
Sr. Francesc Giner.- En primer lloc, el grup municipal d’Esquerra Republicana ha demanat 
perquè no s’havia fet la consulta i els diu que és cert que ell mateix va parlar de fer un 
referèndum però, al final, han vist que aquest ni seria vinculant i ni resoldria el problema. És per 
això que aquest grup va traslladar la decisió al consistori. 
 
Pel que fa al senyor Antonio Rodríguez que ha dit que els ànecs són maltractats el grup 
municipal de Gent del Poble, en la moció, diu que no són maltractats. Fins i tot en el preàmbul 
ha dit que no es maltracten ni torturen animals i, és per això, que ho diuen clarament i amb veu 
alta. Una altra cosa és el tema de si els animals tenen sentiments i que, molt possiblement, 
durant aquestes activitats passin por o situacions d’estrès, però no parlen mai que a Roses es 
maltractin animals.  
 
Pel que fa a les condicions, exposa que el seu grup no ha fet mai distinció d’animals, sempre 
han parlat de tota mena d’animals i pregunta quina diferència hi ha entre un ànec i un gos o un 
cavall. Pregunta perquè s’ha de treballar en treure una activitat d’ànecs i de vaquestes i no, en 
canvi, una de cavalls. El grup municipal de Gent del Poble el que fa és parlar dels animals en 
general. 
 
Manifesta que no presenten la moció coaccionats perquè, com ja ha esmentat abans, fa cinc 
anys que el seu grup municipal està votant en contra d’aquesta festa. I reitera que presenten la 
moció per defensar els animals, siguin ànecs, vaquetes o animals exòtics i que aquest és el 
seu objectiu. 
 
En discrepància als comentaris del senyor Marc Danés, li respon que els zoos també estan 
plens d’animals perquè les seves filles els puguin anar a veure, tot i que el preu que es paga 
perquè aquests animals estiguin allà és molt alt. Li demana si sap amb quines condicions estan 
els animals en aquests llocs només perquè la gent els pugui anar a veure.  
 
Reitera que no tenen coacció, fa molts anys que volien presentar aquesta moció i aquesta és 
l’oportunitat que tenen i per això l’han presentat. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  
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Sra. Verònica Medina.- Creu que el debat de la festa, amb o sense animals, no és un tema 
indentitari, ja que formen part de la tradició catalana. Tampoc que abolir aquest tipus de 
festivitat sigui a causa d’una coacció que vingui de fora i, molt menys, sentir-nos forçats a 
prendre una decisió a contracor. Pensa que és una qüestió de protecció dels animals.   
 
Hem de ser conscients que la nostra societat ha d’evolucionar, ha d’estat a l’alçada d’altres 
societats modernes i progressistes, aquest model de festivitat està caduc i ja no encaixa dins 
de l’ identitat cultural de la nostra vila.  

 
I diu identitat cultural perquè és el conjunt de valors que existeix dins d’un grup social que 
comparteix un mateix objectiu, és a dir, que tota la ciutadania ha d’acceptar aquest element 
perquè esdevingui una tradició. I és la mateixa voluntat popular que ha de mantenir viva o no 
les tradicions, adaptant les festes a cada moment històric o social. 

 
Per tant, la seva pregunta és si tots els ciutadans de Roses volen les festes amb animals, per 
això mateix la consulta ciutadana hagués estat la millor eina per saber quina és l’opinió de la 
gent del nostre municipi. 

 
Avui aquesta dada no la tenim, per tant com en la resta de votacions d’aquest ple farem ús del 
poder de representació que ens han donat les urnes. 

 
Tenim una moció sobre la taula, la qual el nostre grup municipal votarà a favor per què 
considerem que és hora de tirar endavant un bon projecte ciutat que miri cap al futur. 

 
I per acabar, creu que si hi ha voluntat política, una consulta era vinculant. 
 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Exposa que en relació amb el tema dels ànecs al que es referia no és 
que hi hagi voluntat de maltractament als animals, sinó que, les condicions de la festa fan que 
sigui molt difícil controlar que no es pugui evitar el maltractament d’algun ànec. No es pot 
garantir perquè la festa es fa en un espai on no es pot controlar que això no passi. Creu que 

possiblement no hi ha intencionalitat, tret del cas d’alguna senyora que ningú coneix. 

L’altre és l’aspecte ètic i en això discrepa amb la línia del senyor Marc Danés, en el fet que els 
animals de companyia que tenim, i hem tingut des de fa milers d’anys, han evolucionat a 
nosaltres i no són animals originals en aquest sentit. Per tant, els hem convertit en una altra 
cosa que no és el seu estat salvatge, viuen amb nosaltres i nosaltres hem evolucionat amb ells, 
segurament alguna part de la nostra evolució està condicionada amb això. Creu que és un 
model de convivència que hem de millorar per això la proposta que fa és: en conjunt la societat 
hem de votar - en això està d’acord, és interessant votar- però, el principi que aquest regidor 
defensa és el de no maltractament però alhora sí a la convivència i aquest, creu, és el punt en 

el qual no acaben de posar-se d’acord. 
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La llei del 2008, reflexa això, intentar normativitzar aquesta convivència en el moment en què 
vivim i amb els ciutadans que tenim. Creu que és una llei progressista, que es pot millorar, però 
que cal anar amb compte. Si no podem conviure amb animals arribarà un moment en què 
alguns d’aquests animals desapareixeran i, això, és un fet. Per tant, s’ha de saber valorar en 
cada moment els dos principis ètics que són: el de supervivència d’unes espècies, les quals 
ens acompanyen, i la cura d’aquests animals que depèn, evidentment, de l’ús que se’n fa. Hi ha 
animals que són estabulats, són portats a fires i festes, i pateixen i en aquest sentit hem de ser 
capaços d’ordenar això, per la qual cosa la proposta de fer una ordenança creu que seria més 

adient en el conjunt.   

Creu que un cop se’n vagin les entitats i la premsa, al nostre municipi, hi ha molta feina a fer al 
respecte. Per això diu que potser el més interessant pel poble seria crear una ordenança i, tal 
com ha dit el senyor Danés de crear una societat moderna, reitera que a Roses hi ha molta 
feina a fer, educar i treballar en aquest sentit, creant una ordenança innovadora, la qual seria la 

millor opció que prohibir el total de les actuacions amb animals. 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

Sr. Manel Escobar.- Breument i políticament parlant diu que cree que no es justo que, durante 
mucho tiempo, se haya utilizado a las asociaciones cuando nos ha interesado y nos ha 
convenido, para que nos dieran apoyo cuando lleguara el momento y ahora, de golpe y 

porrazo, las queramos dejar de lado.  

 

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNA  
 
Sr. José A. Valdera.- En relació amb la intervenció de la senyora Verònica Medina diu, tot i que 
ja ho ha esmentat anteriorment, la consulta hauria estat una eina útil, i més ara que està tant de 
moda tot el tema de les consultes i la participació ciutadana. És evident que els regidors, com a 
representants polítics que varen ser escollits en les passades eleccions municipals, tenen 
legitimitat per poder aprovar qualsevol tipus de moció o ordenança municipal en aquest ple. Ara 
bé, creu que quan es toquen temes importants, com considera que és el cas d’aquesta moció, 
com ja ha dit el senyor Marc Danés i la resta de companys, en la què no només parla de 
prohibir la festa dels ànecs i del correbous, sinó de qualsevol acte lúdic amb animals vius, creu 
que és prou important per fer aquesta consulta.  
 
Considera que s’està a temps, com a mínim per intentar arribar a aquest consens, en el cas 
que no s’aprovi aquesta moció i fer aquesta consulta de manera que els ciutadans de Roses 
puguin participar d’una forma més activa. 
 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Com ja ha dit abans, creu que no tot és blanc i negre, sinó que hi ha també 
conceptes de grisos i un exemple és el tema del zoo. En el tema del zoo es posarien d’acord 
amb el regidor ponent en què els que tenim sobretot aquí, com pot ser el de Barcelona, 
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personalment no li agraden i considera que s’haurien de tancar però, segurament, si parlessin 
del de Cabárceno, el zoo àrtic que hi ha a Finlàndia... en els quals hi ha grans extensions i 
hectàrees on els animals viuen lliurement, segurament en aquests casos el ponent estaria 
d’acord amb ell i diria que aquests zoos estan bé perquè els animals estan lliures i alhora la 
gent la pot anar-los a veure i aprendre com són i com viuen.  
 
Ho diu, més que res per matisar que, en el moment en què es debaten aquestes mocions on hi 
ha moltes sensacions personals i col·lectives, és un tema d’intentar conviure de la millor 
manera possible entre uns i altres. Per això, repeteix, hi votarà en contra. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Francesc Giner.- En tot cas, aquests zoos que acaba d’esmentar el senyor Danés, 
demostren que sempre hi ha l’excepció que confirma la regla però no creu que n’hi hagi gaires 
com aquests.  
 
Insisteix que la consulta no hauria estat vinculant perquè cap consulta ho és. A més a més, pel 
que fa a la participació no entén quin sentit tindria fer la consulta si es convoquen 10.000 
electors i, en canvi, venen menys de la meitat o uns 2.000 o 3.000. A part, no creu que es 
respectés el resultat i ni que la consulta hagués resolt el problema. 
 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: VUIT (8) Montse Mindan, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica 
Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  

Vots en contra: VUIT (8) Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Antonio Rodríguez 

Manuel Escobar, Angel Tarrero, José M. Alvarez i José A. Valdera.  

Abstencions: CAP (0) 

 

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldessa presidenta declara que hi ha un empat i es 
procedeix a una segona votació 
 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: VUIT (8) Montse Mindan, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica 
Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  

Vots en contra: SET (7) Juan M. Fernández, Marc Danés, Antonio Rodríguez, Manuel Escobar, 

Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. Valdera.  

Abstencions: UNA (1) Carles Pàramo 
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En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 
 
TORN D’EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ  
 
Sra. Anna Jorquera.- Explica que el seu sentit de vot es mantenir-se amb el sentit del vot que 
ha tingut també durant l’anterior legislatura. No explica les raons perquè, una mica entre les 
que han exposat tots, poden igualar a les seves i, per això, no s’abstindrà. Ara bé vol que quedi 
claríssim que no és un vot en contra de ningú ni de cap associació, però sí que és un vot a 
favor dels seus principis. 
 
 
 
TORN D’EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ  
  
Sr. Juan M. Fernández.- Diu que aquí s’ha dit de tot i s’han mostrat totes les opinions. Explica 
el sentit del seu vot que, diu, va en la línia del senyor Manel Escobar. Comenta que li fa gràcia 
que avui hi hagi tanta gent que defensi aquest tema i no es creu que no sigui per una qüestió 
mediàtica ni de populisme. Creu que si pots marxar d’una manifestació perquè no t’agrada el 
que s’hi està fent, també pots marxar de les vaquetes o dels toros.  
 
A Roses, fa molts anys que es mira pels animals, de fet, quan es van començar les vaquetes 
es feien d’una manera diferent i han anat canviant amb la gent. En els inicis s’utilitzaven cinc 
vaquetes per tot el dia i les deixaven tot el dia al carrer. En canvi ara tot això està regulat fins i 
tot el veterinari que ve els ha felicitat moltes vegades. Els dos o tres últims anys en comptes de 
sis animals en porten divuit, dinou o vint, per dues hores al matí i dues a la tarda i no se’ls fa 
cap mal. 
 
Està molt d’acord en el fet que Roses sigui un poble respectuós amb els animals i per això ha 
votat en contra de la moció perquè Roses ja ho és. Aquí no fan mal als animals, ni a les 
vaquetes ni als ànecs.  
 
Explica que a la festa dels ànecs s’ha aixecat acte a favor que no se’ls fa mal. A les vaquetes, 
repeteix, sempre venen – perquè és obligat- el SEPRONA, veterinaris... Exposa que s’ha 
canviat el recorregut, ara és més gran; si en algun moment les vaquetes estan al sol se les 
canvia i se les posa a l’ombra... Això demostra que hi ha una manera de fer, que fa molts anys 
que es fa, i que ara no vinguin amb històries.  
 
Creu que aquí el que es vol és treure les vaquetes i els ànecs. Personalment és partidari  de 
les vaquetes perquè, tot i que mai ha anat a una corrida de toros, es mou per tot Espanya, i ha 
anat a València a veure el Campionat Nacional Recortes, ha anat a Sant Sebastiàn de los 
Reyes, als Sant Fermín... I considera que sembla que pel fet que a algú li agradin les vaquetes 
és ves a saber què, mentre que als Sant Fermín hi van molts americans i considera que 
aquests no són tontos. El que veu és que aquí, en aquest tema, ha faltat valentia. 
 
Es pregunta perquè s’hauria de portar el tema a consulta perquè, sortís el resultat que sortís, 
una part no ho acceptaria i es continuarien fent les vaquetes i els altres vindrien queixant-se 
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igualment amb llençols amb toros dibuixats plens de sang... tot i que aquesta gent potser 
haurien d’anar al toro de la Vega perquè aquesta mena de coses Roses no es fan. Per no dir 
que aquesta gent que ha vingut amb aquests llençols mero favor li han fet al poble, perquè a 
Roses no som així, i haurien d’anar on passen aquestes coses. En aquest municipi, ni es tiren 
cabres, ni es fa el toro de la Vega... a Roses s’estimen els animals. 
 
Explica que la seva família ha viscut tota la vida envoltada d’animals, de fet, els seus familiars 
són arrieros – que no sap com es diu en català perquè el seu idioma matern és diferent-, però 
vivien envoltats amb els animals. Ni cap familiar seu, ni ell, ni moltíssima gent de Roses que 
defensa als animals, no els fa mal. Repeteix que ja està d’acord amb la moció de defensar als 
animals i és per això que hi ha votat en contra, perquè ja es fa.  
 
Una altra cosa és que es vulguin treure els ànecs o les vaquetes i per això, diu, el que s’ha de 
tenir són nassos i, si es volen treure, que es faci sense tanta tonteria ni donar-li tantes voltes 
com s’està fent.  
 
 
 
TORN D’EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ  
 
Sr. Carles Pàramo.- Primer de tot vol parlar un moment en nom de Convergència als militants 
de Roses, que com han vist, els donen llibertat de vot i que puguin expressar de manera 
diferent quin és el seu pensament. 
 
En nom de Convergència lamenten aquesta cursa o presa que hi ha hagut per presentar 
aquesta moció i que ha impedit un normal procés de participació ciutadana per arribar a una 
consulta i un resultat. 
 
Comenta que el ponent ho ha dit d’una manera innocent però, és posar el dit a la llaga, dir que 
no valia la pena fer cap consulta ciutadana perquè una de les parts no ho volia. De fet, així ho 
van anunciar a l’alcaldessa, que no acceptarien el resultat en cas que aquest fos contrari a les 
seves idees. 
 
Aleshores, sabut això, dir que aquí s’està votant lliurement considera que no és cert. Recorda 
que acaben de passar una moció en relació amb la llibertat d’expressió. Creu que estan votant  
coaccionats per unes campanyes desfermades i que sembla estrany que, en la present moció, 
no es reculli la indignació que hi ha al poble de Roses en contra d’aquestes persones, que 
passen la línia vermella carregant-se el bon nom del poble de Roses per aconseguir allò que 
ells consideren que és el millor. 
 
Primerament el seu vot ha estat en contra de la moció i diu que les seves raons són 
exactament totes les que ha dit el senyor Joan Plana a qui reconeix que, de tots els comentaris 
dels regidors de l’oposició, és l’únic que ha parlat sincerament. 
 
Dit això, i a títol personal, explica que s’ha abstingut per responsabilitat. Per no deixar 
l’alcaldessa sola i que no quedés com la dolenta per als que ho volien i per als que no ho 
volien. Així com per salvar el bon nom del poble de Roses perquè no està disposat que continuï 
fent-se servir d’aquesta manera. Per tant i perquè quedi molt clar, ha votat amb responsabilitat 
però no amb llibertat.  
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Primer de tot, i com s’ha dit, seria hora que es cuidessin que la gent de Roses tingues feina. 
Fer menys populisme i demagògia – que aquest vespre se n’ha sentit molta en aquesta sala-, 
que es pensi en els problemes del poble de Roses i de la gent que demà s’ha d’aixecar 
pensant si trobaran feina perquè aquesta és la funció dels que estem aquí. 
 
Per acabar reiterar que ha canviat el sentit de vot per responsabilitat vers el seu poble.  
 
 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Creu que deu una explicació de vot, i sobretot a molta gent que li van fer 
confiança. Personalment sí que ha votat a contracor, ja que sempre ha votat a favor d’aquestes 
festes tradicionals, i considera que s’han fet amb molta cura i respecte cap als animals.  
 
Avui ha votat perquè no es continuïn celebrant i lamenta profundament que no s’hagi pogut 
arribar a l’acord que va proposar l’Associació d’Amics de les Tradicions de celebrar-la durant 
tres anys més i després ells haurien dissolt l’Associació. Però, diu, les propostes han de ser 
acceptades per tothom perquè si no, no es tracta de cap tipus de consens ni acord.  
 
Sap del cert que si avui moció aquesta no s’hagués aprovat, el mes vinent s’hauria suspès una 
festa i se n’hauria aprovat una altra. I això sí que no és de justícia si del que s’està parlant i 
debatent és si es volen festes amb animals sí o no.  
 
També perquè els temps canvien i la mateixa societat ens està portant per altres camins i ni 
Roses ni la gent que amb el seu esforç i la seva bona voluntat han volgut mantenir aquestes 
tradicions es mereixen cap desprestigi més. 
 
 
 

15. PRECS I PREGUNTES 

 
La senyora Anna Jorquera s’excusa perquè té el seu fill malalt. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Primer de tot aquest regidor dona resposta a una pregunta que el grup 
municipal d’Esquerra Republicana va fer en l’últim ple, referent a unes dades de Cala Anita,  
del Teatre i de la Ciutadella. Diu que té les dades, que els hi pot passar després del Ple o anar-
les a consultar al seu despatx o com li vagi millor.  
 
 
EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Creu que millor els hi faran arribar per escrit. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Èric Ibáñez.- Passa a fer les preguntes següents:  
 

 Pregunta si es pot retirar el cartell d’obres que hi ha darrere de la contraguàrdia del 
Baluard de Sant Andreu a la Ciutadella. 

 

 El mur occidental de la segona línia de la muralla de la Ciutadella, davant de l’Hotel 
Terrassa hi ha unes pintades aproximadament, saber si està previst netejar-les. 

 

 Referent a la temporada de Teatre, diu que es fa un anunci als diaris amb tota la 
programació però després no se’n fa cap altre durant la setmana de la representació 
anunciant l’obra concreta. Potser no caldria en totes les obres o actes, però creuen que 
això ajudaria a la difusió de les diferents obres. Demana quins motius hi ha per dur a 
terme aquesta política de difusió.   

 
 
Sr. Joan Plana.- Primer de tot, voldria aprofitar per respondre, per una mena d’al·lusions 
indirectes, i simplement constatar que cap dels regidors d’Esquerra Republicana ha votat avui 
coaccionat en cap de les seves votacions sinó que han votat amb plena llibertat de consciència 
i amb plena convicció de què votaven. Creu que era bo tornar-ho a dir pel fet que reiteradament 
s’ha manifestat que la totalitat dels membres d’aquest Ple han votat coaccionats.  
 
Dit això, passa a formular les preguntes següents: 
 

 Van demanar un informe jurídic arran d’un punt de l’ordre del dia del passat Ple ordinari 
del mes de desembre i els agradaria saber si finalment s’ha tirat endavant i el podran 
tenir. 

 

 La moció votada i aprovada per aquest Ple el passat mes d’octubre contra el Tractat de 
lliure comerç (TTIP), el govern municipal va prendre el compromís d’organitzar un debat o 
acte informatiu sobre aquest tractat i els agradaria saber com està el tema i si hi ha 
previsió de tirar-ho endavant. 

 

 Saber com està el tema de la depuradora de marisc. Han vist que s’ha signat un conveni 
per cedir la propietat i poder enderrocar-lo properament però els agradaria saber si hi ha 
algun calendari d’execució de l’enderroc. I si poden concretar si hi ha algun projecte 
pensat sobre què es farà en aquesta zona un cop s’hagi enderrocat. 

 

 A la vorera del carrer Francesc Macià cantonada amb carrer Colom hi ha un forat a la 
vorera, des de fa un temps i, tot i que hi ha unes tanques, dificulta el pas dels vianants. 
Demana quan està previst tapar-lo. 

 

 Han vist que els jocs d’aigua de la Riera, des de fa força temps, perden aigua durant el 
seu funcionament. Això provoca que s’acumuli una bassa molt important al cos tat i que, 
fins i tot, una part del rentador quedi inundada. Voldrien saber si s’ha comprovat ben bé 
què és el que falla i si hi ha la previsió de fer-hi alguna actuació al respecte. 

 

 Traslladar al govern municipal que alguns dels veïns del carrer Puig Rom els han 
transmès que al llarg del carrer hi ha pocs passos de zebra. Especialment la demanda 
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que més veïns han exposat és, sobretot, el pas que va de la plaça de l’església al carrer 
Peralada que travessa el Puig Rom.  

 
 
Sra. Verònica Medina.- Fa les intervencions següents: 
 

 Ens agradaria saber el cost total de la campanya “Per Carnaval no tot s’hi val” 
 

 Demana si l’equip de govern continua sense plantejar-se aprofitar aquesta campanya 
durant tot l’any amb el fi de treballar els valors de conducta amb un objectiu de llarg 
termini i si pot ser no tan sols per als joves. 

 

 Seguint el carnaval i sobre el tema del port, les tanques per a delimitar la zona de cara al 
mar, arribaven passat uns metres de la grua, i pregunta ai no hauria de ser un espai 
totalment tancat. 

 

 Al llarg de la passada del divendres a la nit, va haver-hi cossos de seguretat fent una molt 
bona feina, però a partir de l’entrada a l’esplanada del port, estava controlada per 
“voluntaris”. Saber si es té previst reforçar aquesta zona amb més seguretat professional 
de cara a l’any que vinent. 

 

 La gent demana més lavabos a la zona del port. 
 

 També varen rebre queixes per la lentitud de la passada. Creuen que sobre aquest tema 
s’hauria de millorar l’organització i la normativa de les colles perquè vagin més juntes 
durant la passada, així com també regular la presència i la situació dels fotògrafs de les 
diferents empreses per tal de poder compaginar la fluïdesa de la rua amb la necessària 
tasca d’immortalitzar aquests moments. 

 
 Un altre dels suggeriments que els han fet arribar i que creuen que es podria estudiar és 

el d’assignar diferents números de sortida a les colles per cadascun dels 3 dies. Així seria 
més fàcil que totes les colles poguessin sortir a un moment més adequat almenys en 
algun dels 3 dies. És només una idea però creuen que estaria bé buscar algun tipus de 
mesura al respecte.  

 

 Quina solució donareu de cara a l’any vinent pel que fa a la neteja del port, ja que davant 
de l’empresa de Pescadors de Roses estava molt brut i va ser la mateixa gent que 
treballa en aquesta empresa que va haver de netejar-ho tot. 

 

 Quan hi ha previsió de posar la resta de contenidors d’oli domèstic en el nostre municipi. 
 

 Hi ha previst algun tipus de campanya en aquest respecte. 
 
  
Sr. Gerard Teixidó.- Fa les intervencions següents:  
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 Aquests dies s’està veient la preocupació dels centres educatius, mestres i famílies, per 
la notícia del possible tancament de moltes línies de P3 per motius demogràfics. Se sap 
si en alguna escola de Roses s’haurà d’efectuar el tancament d’alguna d’aquestes línies. 

 

 Fer un agraïment de tot cor als grups municipals de Convergència i Unió i el Partit 
Popular per fer públicament que ERC va renunciar, des del primer moment, a formar part 
dels consells executius que s’han constituït a les empreses municipals. És de lloar la 
sinceritat que han tingut en aquestes declaracions que serveixen per constatar 
públicament el bon fer i la coherència que ha demostrat el grup municipal d’Esquerra 
Republicana en aquest afer, negant-se a entrar en el joc de repartiment de càrrec que 
plantejava el govern.  

 
Atès que finalment s’han constituït aquests consells executius que hauran de regir les 
empreses municipals i atès que els estatuts, tant del Port com de Rosersa, a la seva 
secció segona, apartat del consell d’administració diu: “els membres d’aquests consells 
han de ser escollits entre persones professionalment qualificades”. 

 
Ja que és evident que el consell executiu tindrà encara més competències i més 
rellevància que el consell d’administració entenen que aquesta demanda és, no només 
una exigència estatutària sinó un tema de responsabilitat política. 
 
Per tot això, pregunten al govern si s’ha comprovat que les sis persones que formaran 
part d’aquests consells executius tenen experiència professional o formació acadèmica 
adequada per a la gestió empresarial d’una societat municipal.  
 
Com que suposen que el govern ja ha fet aquesta tasca, poden explicar els currículums 
d’aquestes sis persones detallant aquesta formació o experiència. I alhora saber quan 
seran publicats a la web municipal. 
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa un aclariment dient que, tot i que no té tanta emoció en el tema com 
el regidor Juan M. Fernández, les seves aportacions són absolutament sinceres i per tant ha 

votat a consciència.   

Revisant el portal de la transparència ha vist que els enllaços dels plens estan fins a algunes 
dates i d’altres anteriors no hi són. Entén que és una tasca a fer però que valdria la pena que 
s’anessin penjant els documents dels plens d’altres legislatures, per exemple ha revisat que 
2011-2014 hi són tots però dels anteriors creu que en falten alguns. 
 
Una veïna que passeja el gos li ha demanat que, si us plau, revisin les papereres a la zona del 
mercat als fossos a la Ciutadella. No sap si és que no n’hi ha o és que s’han arrencat, però 
aquesta senyora voldria que hi hagués papereres per llançar les bosses. Així mateix, a la zona 
de Correus, entre els carrers Madrid i Sevilla no hi ha cap paperera en una certa distància. De 
totes maneres ell també hi anirà per comprovar-ho. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
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Sr. Manel Escobar.- Repeteix un prec que ja va fer al passat Ple, referent al pàrquing de Tirso 
de Molina. Va comentar que els veïns es queixen que hi ha gent que fa servir l’aparcament per 
passejar els gossos i si es podia posar algun cartell o es podia fer alguna mena de control. 
 
Comenta que hi ha molts terrenys entre mitjaneres, que estan ballats o que tenen la porta 
trencada, per exemple al carrer Sant Isidre on n’hi ha un que està tot ple de brutícia, i pregunta 
si es podria obligar als propietaris a tenir-los en condicions, ja que considera que no pot ser que 
al Roses del segle XXI hi hagi terrenys en aquest estat pel mig de la vila.  
 
 
Sr. Àngel Tarrero.- Ja fa uns mesos va exposar una queixa d’uns veïns del carrer Cap Norfeu 
cantonada amb Francesc Macià pel fet que falta la placa del nom del carrer.  
 
Pel que fa al problema dels excrements dels estornells, comenta que és un problema present 
dins del poble però sobretot està molt concentrat a la zona de Santa Margarida. Hi ha 
moltíssimes voreres que fins l’altre dia que va ploure, era fins i tot perillós caminar-hi. Demana 
si es pot netejar perquè fins i tot, creu que podria donar-se alguna malaltia perquè, tot i que 
sembli increïble, hi ha gruixos de fins a uns 10 cm.  
 
Ha rebut queixes que a l’hora d’entrada i sortida de la mainada al Narcís Monturiol, se sol 
aparcar en doble fila, la qual cosa impedeix que quan bé l’autocar a deixar els nens i els pares i 
mares deixen els cotxes en doble filera, provoca que queda bloquejada l’avinguda de Rhodes. 
Demana si es pot posar alguna norma, o la gent que van a deixar els nens, que tinguin en 
compte que a 100 m hi ha el pàrquing del Port que ara mateix està buit. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
 
Sr. José Manuel Álvarez.-  Exposa que al pàrquing que hi ha darrere la gasolinera BP, al carrer 
Mercè Rodorera, hi ha un control de gàlib a l’entrada però a la sortida no hi és la qual cosa fa 
que les caravanes són llestes i entren per la sortida.  
 
A la zona de la Sarfa s’hi està treballant molt bé, els nois ja no hi fan botelló, però els vidres 
que deixen anar hi queden molt de temps i no els recull ningú, sembla que costa molt recollir-
los. 
 
Voldria saber com van o si han ordenat algunes inspeccions sobre les obres del Bulli 
Foundation. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNA  
 
Sr. José A. Valdera.- Vol utilitzar el seu torn de preguntes, també, pel que s’ha dit avui que hi 
ha gent que ha votat coaccionada, que no ha votat amb llibertat i fins i tot s’ha dit que hi ha 
hagut gent o associacions que han intentat carregar-se el nom de Roses. Exposa que hi ha qui 
ha votat d’una forma i al cap d’un minut han canviat, cosa que evidentment tenen dret a fer 
perquè ho fan per responsabilitat, o altres, com l’alcaldessa, que hi han votat a contracor.  
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Considera que per responsabilitat, aquelles persones que s’han sentit coaccionades –
personalment tot i que ha rebut trucades en cap moment s’ha sentit coaccionat- creu que el que 
s’hauria de fer és denunciar-ho judicialment o com a mínim públicament. És per això que 
demana que no quedi en l’aire que hi ha gent que vota o canvia el sentit del seu vot per 
aquestes coaccions externes i no pel que realment pensen. Creu que es faria un flac favor a la 
democràcia si quedés en l’aire el fet que la gent vota o canvia el sentit del vot per coaccions 
externes o pressions. 
 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

Sr. Carles Pàramo.- En relació amb els precs del grup municipal d’Esquerra Republicana, 
referent al cartell d’obres diu que, si bé s’haurien de treure, n’hi ha alguns que és d’obligació 
que hi siguin. Aquest en concret que ha exposat el senyor Èric Ibáñez, ara mateix no recorda -  
s’ho mirarà- si es tracta d’un d’aquests que la subvenció va acompanyada de l’obligació de 
tenir-hi el cartell. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Pels que fa als grafitis que hi ha a la Ciutadella, en tenien coneixement 
perquè es va fer una gestió tot i que, comenta, periòdicament es treuen. De totes maneres en 
prenen nota. 
 
 
Sr. Francesc Giner.- Referent a la política de difusió de l’anunci de la programació del Teatre 
explica que el criteri és l’econòmic. Entén que des de l’Àrea de Comunicació i Premsa es passa 
la informació als diaris corresponents, així mateix surt al club de subscriptor i a l’agenda 
municipal. Per la qual cosa no sap a què es refereixen quan veuen que les obres de Teatre no 
surten a la premsa. De totes maneres, estarà “al tanto” de si es pot millorar una mica més però 
diu que l’Ajuntament de Roses està apuntat al club del subscriptor de totes les revistes dels 
diaris: Punt diari, Hora Nova, l’Empordà... Creu que la gent de comunicació fa la seva feina 
passant la informació a tot arreu. 
 
Continua responent als precs i preguntes que ha fet la senyora Verónica Medina referents al 
Carnaval dient que totes les observacions que ha fet són veritat i són, precisament, el que dóna 
sentit a la creació del consell del Carnaval. Ja ho van parlar en la reunió que van tenir amb les 
colles i a partir de la creació d’aquest consell s’aniran arreglant totes les qüestions que ha 
esmentat la senyora Medina i s’anirà fent un millor Carnaval. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Pel que fa al cost total de la Campanya de Carnaval, comenta que ja ho 
demanaran a la regidora Anna Jorquera que els hi faci arribar per escrit. 
 
En relació amb l’nforme jurídic que el senyor Joan Plana ha comentat que ja havia demanat en 
el ple anterior, diu que ella mateixa va signar que sí s’emetés aquest informe jurídic i, per tant, 
deu estar a punt d’arribar-los. 
 
 
Marc Danés.- Dona resposta a la pregunta, també del senyor Joan Plana, referent al TTIP i diu 
que és cert que, en aquest cas, quan es va aprovar la moció es va adquirir el compromís de fer 
alguna xerrada per tal que la gent del poble en pogués parlar. Però com ja ha dit abans, primer 
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treballem les coses del poble i després es faran les més generals. Explica que s’ha tancat un 
pressupost, se n’ha aprovar un altre per al 2016, estan a punt de presentar la liquidació del 
pressupost així com totes les normatives que han canviat i totes les feines que han anat fent. 
 
Per tant, això entenia que es tracta d’un tema que si es feia al mes d’abril o maig – una mica 
atemporal- tampoc tenia més efecte a la vila. Sí que ho tenen pensat però, diu, no ho faran 
pròximament.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- En relació amb la depuradora de marisc, explica que no és un pacte sinó 
un conveni de reversió de la propietat però l’ha fet la Generalitat de Catalunya no l’Ajuntament 
i, a partir d’aquí, l’Ajuntament s’encarrega del projecte d’enderroc. Sí que l’alcaldessa va 
demanar si podria estar abans de l’estiu però li van dir que no perquè era molt just de temps, 
s’ha de fer un projecte per enderrocar-lo i a més a més hi ha molta uralita la qual cosa 
comportarà una feina específica per enretirar-la. Per tot això va demanar si podria estar 
enderrocat per final d’any. 
 
Explica que no hi ha un projecte ni fet, ni definit, ni encarregat ni damunt la taula. El que sí hi ha 
és una proposta o idea que, ha dit i repetit vàries vegades públicament, és la possibilitat de fer 
allà unes piscines obertes d’aigua de mar.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Referent al forat del carrer Colom amb Francesc Macià no cal, diu, 
prendre’n nota perquè és un problema d’Endesa de quan es va fer l’obra que anomenen 
l’enxaxa. Són aquells problemes que hi ha amb les companyies elèctriques però ja hi estan a 
sobre. 
 
Finalment aprofita per dir que, potser tothom ho veia però que ara ningú no ho troba a faltar, el 
pal de telèfon – de fusta- que hi havia davant de la Telefònica, a la cantonada de la riera 
Ginjolers – davant del Caribeño- sembla que ningú el troba a faltar però a ell personalment li 
feia molta nosa.  
 
També han vist que els jocs de l’aigua tenen algun problema i diu, intentaran posar-hi remei. 
 
El pas de zebra del Puig Rom comenta que és un problema de senyalització de terra i en 
relació amb això tampoc els agraden els carres que estan pavimentats. Té entès que a 
l’entrada del carrer Puig Rom, venint de la Rambla hi ha un senyal de prioritat als vianants la 
qual cosa vol dir que es pot considerar que tot el passeig és un pas de vianants. Els cotxes han 
de frenar davant el pas de qualsevol persona en qualsevol punt, per això es posen els senyals 
de trànsit i els que tenen carnet de conduir han de saber què signifiquen. És, tal com diuen els 
tècnics de la Policia, una zona de pas de prioritat invertida. No són partidaris d’anar pintant allò 
que ha costat tants diners de muntar, de totes maneres si hi ha una necessitat es farà. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- A part de tot això que ha explicat molt bé el senyor Carles Pàramo, 
afegeix que està previst posar, igual que el que hi ha al carrer nou, un limitador de velocitat.  
 
En tot cas, creu entendre que, tot i que el senyor Joan Plana ha dit pas de zebra, es volia referir 
al pas de vianants.  
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Referent als contenidors d’oli domèstic exposa que ja en van col·locar un i l’altre estan a punt 
de posar-lo i ho faran quan trobin una ubicació que no molesti a ningú, ja que això és molt 
complicat. Explica que han intentat posar-lo en dos llocs diferents però hi han d’anar amb els 
Mossos d’Esquadra perquè la gent no ho vol. De manera que els col·locaran de nit, quan ningú 
ho vegi, i així ja estaran col·locats. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon a les preguntes del senyor Gerard Teixidó, en relació amb el 
tancament de la línia de P3 i diu que té coneixement que hi ha una reunió – sinó recorda 
malament el dijous d’aquesta setmana- amb la inspectora, els directors de les escoles on 
també s’ha convidat a l’Ajuntament.  
 
Afegeix que la natalitat, com a la resta de la província i a Catalunya, ha baixat en més de 100 
nadons. Per tant, això es veurà reflectit en una baixa d’una classe de P3 tot i que no ho pot 
assegurar perquè depèn de la reunió i no és l’Ajuntament qui ho decideix. 
 
Pel que fa a la renúncia explícita i l’explicació del Consell Executiu, és evident que ho havien de 
dir, com també diran les persones que en formen part i el que cobren. Tot i que considera que 
no està bé que el regidor de l’oposició digui que tindrà més competència el Consell Executiu 
que el Consell d’Administració quan precisament és aquest últim el que va aprovar els poders 
que tenia el Consell Executiu i es veu pròpiament que aquest és això, executiu del Consell 
d’Administració. Per tant, el poder el té el Consell d’Administració de l’empresa. 
 
En referència als precs del portal de la Transparència li diu al senyor Antonio Rodríguez que 
estan intentant avocar i arribar al 100% de tota la informació que es demana en aquest portal, 
però entenen que s’aniran introduint totes les dades que manqui. És conscient que falten 
diverses coses, com per exemple, la seva agenda la qual preveuen que aquest mes s’acabi 
ultimant, i les altres dades les aniran penjant a poc a poc. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Vol afegir que pel prec que s’ha fet de la paperera a la zona dels Fossos, 
darrere de la Ciutadella, on es fa el mercat diu que hi ha uns contenidors que ja fan aquesta 
funció i, precisament, estan molt cèntrics entre tot el darrere de la Ciutadella, la zona del mercat 
i el carrer Sevilla i la part de dalt del carrer Madrid i el carrer Toledo.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Manel Escobar que en relació amb el pàrquing del 
Tirso de Molina encara estan fent els cartells, estan a disseny. Pel que fa als dels gronxadors i 
de l’ús dels espais públics que en un ple anterior es van demanar si es podia posar l’ús, l’horari 
i sobretot les edats, diu que quan s’acabin aquests faran els del pàrquing. 
 
 
Explica que en terrenys privats l’Ajuntament no hi pot entrar ni en pot fer les neteges. Quan el 
propietari es nega, com és per exemple el cas del carrer Sant Isidre, on van haver d’instar al 
jutge que els deixes entrar i aquest els ho va denegar. Per tant, el que s’ha fet ha estat tornar a 
començar una altra vegada tot el procediment per poder netejar el terreny. En aquest refereix 
que hi ha un tema de salubritat i el veí, precisament, està intentant fer una denúncia cap a 
aquesta direcció. Són conscients d’aquest fet però, diu, costa entrar en una propietat privada.  
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La paperera i la placa del nom del carrer diu que també ho anoten.  
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Respon al prec del senyor Àngel Tarrero en relació amb els estornells 
i està d’acord que és una passada, ell mateix va anar-hi l’altre dia amb el tècnic. Explica que 
estan fent proves amb altaveus. Al voltant del 600 han fet proves i ha funcionat, els estornells 
marxen però, evidentment, se’n van als altres arbres. Diu que n’hi ha milions i Rosesnet no 
dóna l’abast a tot i estan tot el matí a Santa Margarita. Netegen cada dia però no donen a 
l’abast. El problema s’agreuja quan l’arbre toca meitat a la via pública i meitat a la propietat d’un 
veí.  
 
Diu que hi ha arbres que són molt macos i molt grans però que no s’han podat mai. Altres 
casos poden ser que un pi pot estar ple i el del costat buit. Sobretot on hi ha l’oficina 
d’informació, davant hi ha una cantonada per on Rosesnet ha de passar cada dia i de vegades 
fins i tot dues. En definitiva és un tema en el qual hi estan molt a sobre. 
 
Sra. Montse Mindan.- Intervé per explicar que amb el tema de l’aparcament en doble fila al 
Narcís Monturiol, insistiran amb la policia en avisar als pares que hi ha un lloc per aparcar.  
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- El gàlib d’entrada i sortida de l’aparcament explica que – ja li van 
passar un GIE fa uns dies- la placa està posada però és massa baixa i s’ha de pujar una mica 
perquè hi ha algú que té el negoci allà a prop i ha d’entrar-hi amb una furgoneta. Quan va anar 
a mirar-ho es va adonar que el gàlib de la sortida no hi és i és cert que alguna caravana entra 
per la sortida. Ja la posaran i a la mateixa alçada que a l’entrada perquè no hi puguin entrar 
autocaravanes.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- En relació amb el tema del gàlib comenta que en aquella zona hi ha el 
propietari d’un negoci que té una furgoneta i, personalment, l’ha vist entrar per la sortida, tot i 
que afegeix que no és la persona de qui tothom està pensant. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al senyor Joan Plana que el botellón sí que és veritat que és un 
problema que s’arregla a una zona i es trasllada a una altra. De totes maneres ho diran perquè 
passin per la zona i si hi ha vidres que els recullin. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Respecte les obres del BulliFoundation i a una campanya mediàtica que 
ha engegat una entitat proteccionista, vol expressar una certa ofensa per part de l’Ajuntament i 
no només del govern sinó també dels funcionaris. Des del mes de novembre que l’Ajuntament 
va detectar que hi havia coses que no es feien prou bé, que no vol dir il·legals, sinó no 
ajustades a la llicència. I es demana si ara, al mes de febrer, han de dir que l’Ajuntament obri 
inspeccions i que obri expedients quan tot això ja fa setmanes que està fet.  
 
El que és clar és que allò que han fet i no s’ajusta a la llicència que s’havia demanat, és una 
cosa habitual en gairebé totes les obres. Hi ha un procediment legal que és legalitzar allò que 
s’ha fet i que no estava ajustat a la llicència atorgada. I si és legalitzable, després d’aquest 
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procediment es legalitza. Llavors considera que estem matant mosques a canonades i mirant a 
veure què passa i quin profit se’n pot treure. Com tantes campanyes que hi ha ‘por ahí’ i com hi 
ha gent que diuen que no estem coaccionats, aquest regidor considera que no és cert. Sí 
estem coaccionats. Potser si que la paraula coaccionar és molt dura i té connotacions penals 
però condicionats considera que sí ho estan tots.  
 
En tot cas, diu que l’Ajuntament de Roses i els departaments d’Urbanisme i Disciplina ha fet tot 
allò que calia i no necessiten que ningú vingui a donar classes ni lliçons de com s’ha de 
mantenir l’ordre urbanístic en aquest poble.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al regidor d’Unió que, pel que fa a la seva persona, ha dit que 
votava a contracor i aquest no l’ha escoltat. Explica el perquè – que és molt clar- i diu que 
considera que amb la composició d’aquest ple l’autorització d’una festa s’hagués tombat i l’altre 
s’hagués mantingut. Per això canviava el seu vot, perquè és conscient del que després es pot 
votar, però votar a contracor, en tot cas no vol dir que hagi d’anar a buscar cap denúncia ni 
demanda. Sinó que, precisament, també pensa que  – com ha dit el senyor Antonio Rodríguez- 
ha estat molt sincera en el moment d’explicar el canvi de la seva votació. 
  
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que a aquest regidor respecte, potser la paraula adequada, no era 
coacció per tant diu, la canvia per pressió. I per si algú ho ha entès malament, especifica que a 
ell ningú no l’ha trucat per dir-li el que havia de votar. Però sí que es troba que si al seu poble 
veu que hi ha els mitjans de comunicació bombardejant sobre un tema, a més a més no és clar 
del tot, basant-se en el que va passar l’any passat, creu que hi pot haver molta gent que es 
trobi forçada a pensar d’una manera o altra.  
 
Per tant, retira la paraula de coacció perquè, potser és massa forta i, en tot cas, creu que sí que 
hi ha tingut molt i molt a veure la pressió que han fet els mitjans de comunicació i el rebombori 
que s’ha creat des de l’any passat a avui. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Per acabar diu que el tema dels currículums dels membres del Consell 
d’Administració del Port i Rosersa ho miraran, perquè ara mateix no recorda, si els currículums 
s’han de penjar al Portal de la Transparència. 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 23.30 hores, de la 
qual cosa en dono fe. 

L’alcaldessa presidenta      El secretari general 
[firma01_01]       [firma02_01] 
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